
در حاشیه جلسه دولت مطرح شد
خبر خوش وزیر نفت از انعقاد 
قراردادهای نفتی با کشورهای 

آمریکای لاتین
وزیــر نفــت از انعقاد 
قراردادهــای نفتی در 
بالادستی  بخش های 
و پایین دســتی حوزه 
وزارت نفت در ســفر 
رئیس جمهوری  اخیر 

به کشــورهای آمریکای لاتین خبر داد. به گزارش ایســنا، جواد 
اوجی در حاشــیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: در سفر به آمریکای لاتین در حوزه وزارت نفت قراردادهای 
خیلی خوبی در بخش های بالادستی و پایین دستی امضا کردیم. 
ما از شــروع دولت کار با کشــورهای آمریکای لاتین را شــروع 
کردیم، هم صادرات نفت خام و میعانات گازی را داشتیم و هم به 
پالایشگاه های فراسرزمینی وارد شدیم. وی افزود: در امر استفاده 
از ظرفیت صدور خدمات فنی مهندســی بیــش از ۲ میلیون و 
هشتصد هزار کالا، تجهیزات و ادوات در حوزه صنعت نفت و گاز 
در همین دولت از ســوی سازندگان توانمند ما به پالایشگاه های 
ونزوئلا صادر شد. وزیر نفت یادآور شد: ونزوئلا دارای اولین ذخایر 
نفتی قابل استحصال دنیاست که بیش از یک میلیون و ۲۵۰ هزار 
بشکه ظرفیت پالایشگاهی دارد که به دلیل تحریم های ظالمانه 
بخش اعظمی از ظرفیت تولید آنان زمین مانده بود که بخشــی 
از آن با ورود همکاران و نیروهای متخصص و ســازندگان قدر در 
حوزه وزارت نفت به مجموعه بالادســتی و پایین دستی ونزوئلا 
بخشی از این ظرفیت های تولیدی و پالایشگاهی احیا شده است. 
اوجی تصریح کرد: هیچگونــه پرداخت مالی بین ایران و ونزوئلا 
نداریم و همه را به صورت تهاتر محموله ها انجام می دهیم و نفت 
و میعانات می دهیم و در قبالش محموله های فرآورده های نفتی 
می گیریم که بســیار بازار خوبی در آن منطقه دارد. وی افزود: ما 
بخش اعظم هرچه صادر کرده ایم هم تســویه حساب کردیم. از 
نیروها و سازندگان و پیمانکاران قدر داخلی نیز پشتیبانی کردیم. 
آن ها را هم ما از طریق همین تهاترها تســویه حساب می کنیم. 
وزیر نفت با بیان این که »ما در سفر اخیر به بخش پتروشیمی ها 
وارد شــدیم«، اظهار کرد: ونزوئلا نزدیک ۱۲ میلیون تن ظرفیت 
پتروشیمی نصب شده دارد که به دلیل تحریم ها و رفتن نیروهای 
متخصص امروز ۲ میلیون تن آن فعال است. ما قراردادهای خوبی 
با این بخش بستیم و با استفاده از صدور خدمات فنی مهندسی و 

کارشناسان این ها را فعال می کنیم.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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رئیس قوه قضاییه از اقدامات صورت گرفته توســط »بانک مرکزی« و »مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضاییه« در ایجاد ســامانه »ســیاق« که میانگین 
توقیف و رفع توقیف برخط حساب بانکی در اجرای احکام را از حدود ۲۰۰ روز به ۴ دقیقه کاهش می دهد، قدردانی به عمل آورد. به گزارش ایسنا به نقل از 
مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ششمین جلسه شورای راهبری دادرسی الکترونیکی، ضمن تبیین و تشریح ماده ۶۴۹ 
قانون آیین دادرســی کیفری، اظهار کرد: به منظور سیاستگذاری و تدوین راهبردهای ملی، برنامه ریزی میان مدت و بلندمدت و تدوین آیین نامه های لازم 
برای توسعه و ارتقای دادرسی الکترونیکی و نظارت بر حسن اجرای آنها، »شورای راهبری دادرسی الکترونیکی« با حضور ۲۰ عضو که عمدتاً شخصیت های 

حقوقی هستند، تشکیل می شود.

www.sobh-eqtesad.ir

قدردانی محسنی اژه ای از »بانک مرکزی« و »مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضاییه«
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زارع پور در جمع خبرنگاران:

شب و روز برای افزایش 
سرعت درتلاشیم

وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: ما شــب و روز در تلاش 
هســتیم. اکنون در بیش از ۱۰۰ شهر این کار شروع شده است تا 

پایان امسال حداقل ۸ میلیون خانوار تحت فیبر نوری قرار گیرند.
شــب و روز برای افزایش سرعت درتلاشیم/ سرعت هزار مگابایتی 
اینترنت در برخی شــهرها با توسعه فیبرنوری به گزارش خبرنگار 
ایلنا، عیســی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در حاشیه 
جلسه هیات دولت با حضور در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوالی 
پیرامون گلایه های مردم نســبت به پایین بودن سرعت اینترنت و 
اقدامات عملی این وزارتخانه برای افزایش سرعت، گفت: ما شب و 
روز برای افزایش سرعت اینترنت تلاش می کنیم. طرح فیبر نوری 
که اکنون حدود ۵/۳ میلیون تحت پوشش قرار گرفتند اقدام مهم و 
راهبردی است که سرعت ها را در شهرهایی که ما سرویس واگذار 
کردیم تا  هزار مگابیت بر ثانیه به  اینترنت مردم سرعت داده است.

وی تاکید کرد: ما شــب و روز در تلاش هســتیم. اکنون در بیش 
از ۱۰۰ شــهر این کار شروع شده اســت تا پایان امسال حداقل ۸ 
میلیون خانوار تحت فیبر نوری قرار گیرند. زارع پور در بخش دیگری 
از اظهارات خود در خصوص مصوبات دولت گفت: دولت این تسهیل 
را فراهم کرده تا کســب و کارهای اینترنتی داخلی در استفاده از 
ســکوهای داخلی از معافیت مالیاتی برخوردار شوند و حتی برای 
آن دسته از کسب و کارهای مجازی که علاوه بر فعالیت در فضای 
مجازی کســب و کار فیزیکی هم دارند، مصوب شد در صورتی که 
صورتهای مالی بخش مجازی فعال باشد، مشمول معافیت خواهد 
شــد. وی افزود: بر اساس این مصوبه، آن دسته از کسب و کارهای 
اینترنتی که تا پایان ۱۴۰۱ کد مالیاتی نداشته و اظهارنامه مالیاتی 
کار نکرده اند، از معافیت مالیاتی برخوردار می شــود که این اقدام 
امکان خوبی تا در صفحه های داخلی فعالیت کنند. وی با اشاره به 
مهاجرت کسب و کارهای اینترنتی از سکوهای داخلی به سکوهای 
خارجی به دلیل پرداخت مالیات اظهار کرد: دولت این تســهیل را 
فراهم کرده تا کسب و کارهای اینترنتی داخلی در صورت استفاده 
از سکوهای داخلی معافیت مالیاتی داشته باشند. این مصوبه بستر 

خوبی برای فعالیت کسب و کارها در بستر فضای مجازی است.

گزیده خبر

تصمیم جدید برای مقابله با متخلفان 
گران فروشی بلیت هواپیما

بــه منظور کنترل نرخ بلیت هواپیما تصمیماتی از جمله نحوه برخــورد قضایی و تعزیراتی با دفاتر و 
سایت های متخلف دارای مجوز و عدم تسامح با متخلفان اخذ شد. به گزارش ایسنا، نشست هم اندیشی 
درخصــوص نرخ بلیت هواپیمــا، تخلفات نرخی و نحوه مقابله با گران فروشــی بلیت با حضور محمد 
محمدی بخش رئیس ســازمان هواپیمایی کشــوری، عباس فرزادنیا معاون دادستان تهران، مسئولان 
ســازمان تعزیرات حکومتی و نماینده سازمان بازرسی کل کشور در محل سازمان هواپیمایی کشوری 
برگزار شد. در این نشست ابتدا رئیس سازمان هواپیمایی کشوری به تشریح اقدامات صورت گرفته در 
جهت ارتقای صنعت هوانوردی پرداخت. محمدی بخش در ادامه به برگزاری جلسات آسیب شناسی در 
موضوع نرخ بلیت هواپیما در سازمان هواپیمایی کشوری اشاره کرد و نحوه عملکرد سازمان در مقابل 
دفاتر خدمات مسافرت هوایی و شرکت های هواپیمایی متخلف در خصوص نرخ بلیت هواپیما را مطرح 
کرد. در ادامه معاون دادســتان تهران نیز گفت: در موضوع تخلف و جرم گران فروشی بلیت هواپیما و 
برخوردهــا، باید هر دو طرف عرضه و تقاضا مــورد توجه قرار گیرد و نرخ های بلیت هم مطابق با نرخ 
تورم ســالانه به صورت منطقی و عادلانه اصلاح شــود. به گزارش سازمان هواپیمایی کشوری در این 
جلسه به منظور کنترل نرخ بلیت هواپیما تصمیماتی از جمله نحوه برخورد قضایی و تعزیراتی با دفاتر 
و ســایت های متخلف دارای مجوز، برخورد قضایی با دفاتر و سایت های متخلف فاقد مجوز به فراخور 
جرم صورت گرفته، عدم تسامح با متخلفان و تشکیل تیم نظارت و بازرسی با همفکری تمامی مراجع 
ذیربط اخذ شد و مقرر شد مکاتبه با دادستانی جهت برخوردهای قانونی با متخلفان در مراکز استان ها 

به صورت مستقل و بدون ارجاع به مرکز صورت گیرد.

آب ۶ روستای شادگان وصل شد
ایسنا/خوزســتان مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزســتان گفت: آب آشامیدنی ۶ روستای بخش 
خنافره که به دلیل مشکل در خط انتقال قطع شده بود، وصل شد. محمدرضا کرمی نژاد در گفت و گو 
با ایسنا، اظهار کرد: با توجه به مشکلی که در خط انتقال آب آشامیدنی در روستای غیاضی مسیر بخش 
خنافره شادگان به وجود آمده بود، آب در شش روستا با قطعی مواجه شد. وی افزود: بلافاصله ماموران 
عملیات تعمیرات خط انتقال در محل حاضر شده و با تعویض بخش آسیب دیده، خط وارد مدار شد.

مدیرعامل آبفا خوزستان گفت: هم اکنون این خط انتقال آب وارد مدار شده است و شبکه آبرسانی نیز 
به صورت عادی در حال آبرسانی به مردم این بخش است.کرمی نژاد عنوان کرد: آب این شش روستا 
با اقدامات انجام شــده متصل شده و اکنون مشــکلی در تامین آب وجود ندارد. در این زمینه از مردم 

روستاهای بخش خنافره که برای ساعاتی با قطعی آب مواجه بودند عذرخواهی می کنیم.

معــاون  ایســنا/هرمزگان 
بــر  نظــارت  و  راهبــری 
شــرکت  بهره بــرداری 
فاضلاب  و  آب  مهندســی 
مدیرعامل  همراه  به  کشور 
آب و فاضــلاب هرمــزگان 
در  آب  تولیــد  رونــد  از 
هزار  یکصد  آب شیرین کن 
متــر مکعبــی بندرعباس 
بازدید کرد. هاشــم امینی 
صبح امروز )۳۱ خردادماه( 
در این بازدید از بخش های 
آب شــیرین کن  مختلــف 
شــامل مخــازن آب خام، 

نمک زدایی و تصفیه تکمیلی، بــرق و ... بازدید 
کرد. آب شــیرین کن یکصد هــزار متر مکعبی 
بندرعباس با تمام ظرفیت، تامین کننده بخشی 
از آب شــهر بندرعباس و مناطق همجوار غرب 
مرکز استان است. برای تامین آب بندرعباس از 
این محل، ۳۴ کیلومتر خط انتقال احداث شده 
که در مدار اســت.  آب شرب بندرعباس از آب 
شــیرین کن یکصد هزار متر مکعبی بندرعباس 
و منابع ســطحی شرق اســتان تامین می شود. 

معاون راهبری و نظارت بر بهره برداری شــرکت 
مهندسی آب و فاضلاب کشــور در حاشیه این 
بازدید با بیان اینکه با تولید آب شیرین کن ۱۰۰ 
هزار متر مکعبی جریان پایدار آب با کیفیت در 
بندرعباس داریم. به گفتــه امینی، تولید آب با 
این حجم ظرفیت هم به لحاظ مهندســی و هم 
تامین مالی کار بزرگی اســت و همت بالایی می 
طلبد که در این مجموعه انجام شــده است. وی 
در عیــن حال به مدیریت مصرف آب با توجه به 
گران بودن فرایند تولید آن اشــاره کرد و گفت: 

تولیــد آب از طریــق آب 
بالایی  هزینه  شیرین کن ها 
دارد و دولــت با هدف رفع 
زیادی  اعتبار  مردم  دغدغه 
برای خرید تضمینی آب از 
که  گذاشته  سرمایه گذاران 
می طلبد مردم نیز مدیریت 
مصرف داشته باشند. امینی 
به هفته  اشاره  با  همچنین 
صرفه جویــی، تصریح کرد: 
ما تمام تلاش خود را برای 
تامین آب بویژه در اســتان 
هرمزگان به کار گرفته ایم 
مشترکان  اســت  انتظار  و 
نیز محدودیت های این بخش را در نظر گرفته و 
مدیریت لازم برای جلوگیری از هدر رفت آب در 
پیش بگیرند. حمزه پور مدیرعامل آبفا نیز در این 
بازدیــد با بیان اینکه در کنار تولید این ظرفیت، 
آب شیرین کن های دیگر با ظرفیت های کم تر نیز 
توسط این مجموعه در حال احداث است، افزود: 
با تکمیل آب شــیرین کن های در دست احداث 
در دیگر شهرســتان های هرمزگان، نیاز آبی این 

مناطق مرتفع می شود.

معاون آبفا کشور:

مردم در تابستان مدیریت مصرف آب را در دستور کار قرار دهند

ایسنا/بوشهر نخستین پایگاه ثابت اهدای خون 
در صنعت کشور با همکاری انتقال خون بوشهر 
و به همت پالایشــگاه ششم مجتمع گاز پارس 
جنوبی افتتاح شد. مدیر پالایشگاه ششم مجتمع 
گاز پارس جنوبی چهارشنبه ۳۱ خرداد در آئین 
افتتاحیه با اشاره به مسئولیت های اجتماعی این 
پالایشــگاه گفت: مجتمع گاز پارس جنوبی در 

کنار مأموریت سازمانی خود که تولید گاز شیرین به عنوان محصول استراتژیک است، 
به مسئولیت های اجتماعی نیز توجه ویژه ای دارد و افتتاح این پایگاه خونگیری هم در 
راستای عمل به تفاهم نامه ای که در شهریورماه ۱۴۰۱، مابین پالایشگاه ششم و انتقال 
خون بوشهر منعقد گردیده بود؛ صورت گرفت. حسن اسعدی اضافه کرد: اهدای خون، 
اهدای زندگی است و در کشور ما این یک فرهنگ خیرخواهانه و حسنه می باشد و هر 
فردی در کار خیری شرکت کند، علاوه بر رضایت قلبی می تواند جان بیماری را نجات 
دهد و ما با افتتاح این پایگاه ثابت خونگیری، زمینه را برای مشارکت همکارانمان در 
عرصه تولید فراهم کردیم. مدیرکل انتقال خون استان بوشهر نیز در سخنانی با اشاره 
به اهمیت ترویج فرهنگ اهدای خون گفت: یکی از مهمترین اهداف ما در انتقال خون، 
فرهنگ سازی به منظور ترویج فرهنگ اهدای خون است و برای دستیابی به این هدف، 
تمام سعی خود را بکار بسته ایم تا شرایط مناسبی را جهت اهدای خون هم استانی ها 
فراهم کنیم.   علیرضا باستین با اشاره به تعدا بالای بیماران در مناطق جنوب استان 

گفت: تعداد بیماران تالاسمی در مناطق جنوب 
اســتان، از دیگر نواحی بیشتر است و به همین 
دلیل در این منطقه به اهدای خون بیشــتری 
نیاز اســت و از آن جایی که کیسه های خون و 
پلاکت، تاریخ مصرف دارند، نیاز است که اهدای 
خون همیشگی و مستمر باشد مدیرکل انتقال 
خون اســتان در خصوص ارتباط متقابل انتقال 
خون و صنعت گفت: ارتباط انتقال خون و صنعت از گذشــته وجود داشته و ما سعی 
داریم این پیوند را مســتحکم تر از قبل کنیم و افتتــاح این مرکز ثابت خونگیری در 
پالایشــگاه ششم نیز در همین راســتا صورت گرفته است. باستین در خصوص دلیل 
انتخاب پالایشــگاه ششــم جهت افتتاح پایگاه ثابت خونگیری هم گفت: وقتی برای 
نخســتین بار تیم سیار انتقال خون استان به پالایشگاه ششم اعزام شد، کارکنان این 
پالایشگاه رکورد بیشترین اهدای خون در کمترین زمان ممکن را شکستند و به نوعی 
پایه گذار فرهنگ اهدای خون در میان دیگر پالایشــگاه ها شــدند و ما متوجه شدیم 
که پالایشگاه ششم با ظرفیت های مناســبی که دارد می تواند الگوی مناسبی جهت 
ترویج فرهنگ اهدای خون در صنعت باشــد. وی اضافه کرد: از مزیت های افتتاح این 
مرکز ثابت خونگیری، یکی پایش مستمر خون کارکنان پالایشگاه و دیگری شناسایی 
گروه های خونی نادری است که می تواند به ذخایر این گروه های خونی در بانک خون 

کشور کمک کند.

افتتاح نخستین پایگاه اهدای خون در صنعت کشور

رئیس جمهور:

تورم مهار شده و وضعیت اقتصادی بهتری پیش رو داریم

امسال بنزین گران نمی شود

رئیس کل بانک مرکزی:

وام مسکن ۹۶۰ میلیون تومان شد

معاون مدیر عامل شرکت پالایش و پخش فراورده های نفتی با بیان اینکه تا پایان سال هیچ برنامه ای برای تغییر 
قیمت بنزین نداریم، گفت: سوخت هایی را که بعضا از برخی کشورها به دلیل آنچه موضوع پایین بودن کیفیت 
مطرح می کنند تحویل نمی گیریم و حتی یک لیتر را هم در داخل کشور به مصرف نمی رسانیم.امسال بنزین گران 
نمی شــود/ امکان صادرات بنزین به اروپا را هم داریم/ سوخت برگشت خورده را در داخل مصرف نمی کنیم. علی 
زیار در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، درباره مباحثی در زمینه سه نرخی شدن بنزین اظهار داشت: مباحثی 
که در برخی محافل عنوان می شود ملاک نیست بلکه شاخص ما مصوبه ای است که دولت اعلام می کند که در 

این رابطه تاکنون چیزی به ما ابلاغ نشده است، .....

اخطار شورای رقابت به خودروسازان گران فروش

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهانقانون جدید برای خرید و فروش طلا
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گزیده خبر

آژانس پناهندگان سازمان ملل در ایران:

 حمایت ایران از پناهندگان 
الهام بخش جامعه جهانی بوده است

آژانس پناهندگان ســازمان ملل متحد در ایران با برگزاری چند رویداد روز 
جهانی پناهندگان را گرامی داشــت؛ رویدادهایی که تاب آوری و شــجاعت 
پناهندگان و سیاست های فراگیر ستایش برانگیز ایران در قبال پناهندگان 
را ارج می نهند. این موقعیت درواقع نیاز به تقســیم بار مسئولیت بیشتر در 
سطح جهانی و همبستگی در پاسخ به چالش های پیش روی افراد بی جاشده 
در سراســر دنیا را یادآوری می کند. به گزارش ایســنا، متن اطلاعیه آژانس 
پناهندگان ســازمان ملل متحد در ایران به شرح زیر است: ایران با حضور 
بیــش از ۳.۴ میلیون نفر پناهنده و افرادی که در وضعیت مشــابه پناهنده 
هستند به دومین کشور میزبان پناهنده در سطح جهان در سال جاری بدل 
شده است. ایران در مجموع میزبان حدود ۴.۵ میلیون افغانستانی با وضعیت 
اقامت متفاوت شــامل دارندگان اجازه اقامت، افغانستانی های فاقد مدرک و 
دارندگان گذرنامه خانواری است و بسیاری از این افراد برای مدتی بسیاری 
طولانی در ایران حضور داشــته اند و نیازمند به حمایت هستند تا تاب آوری 
خود را تقویت کنند.  حمایت ایران از پناهندگان در سیاست های فراگیری 
تبلور یافته است که شامل حمایت، کمک، آموزش و خدمات درمانی است و 
الهام بخش جامعه جهانی بوده و تاثیری مثبت بر زندگی پناهندگان گذاشته 
است.  در سرتاسر ایران مجموعه ای از رویدادها برای گرامیداشت روز جهانی 
پناهنده در ســال جاری با موضوع »امید به دور از خانه« برنامه ریزی شده 
است. این رویدادها بر اهمیت راه حل ها، فراگیری و شفقت درقبال افرادی که 
بــه دلیل درگیری، آزار و اذیت، یا بلایای طبیعی مجبور به ترک خانه خود 
شده اند، تاکید دارند.  کمیساریا در استان های کرمان، فارس و خراسان رضوی 
و در مهمانشهر پناهندگان سمنان با همکاری اداره کل امور اتباع و مهاجرین 
خارجیِ وزارت کشــور رویدادهای متنوعی بــا محوریت پناهندگان برگزار 
می کند. این رویدادها نشان دهنده تنوع و استعداد غنی جوامع پناهندگان و 
شامل موسیقی سنتی و اجرای نمایشی، بازارهای صنایع دستی پناهندگان 
و مســابقه های نقاشی هستند. خانم اینا گلادکووا، جانشین موقت، نماینده 
کمیسر عالی در جمهوری اسلامی ایران در پیام خود به مناسبت روز جهانی 
پناهنده به شجاعت و تاب آوری شگفت انگیز پناهندگان ادای احترام کرد و 
از ایران بابت سیاســت های فراگیرش، به ویژه در زمینه آموزش و بهداشت 
قدردانــی کرد. خانم گلادکووا گفت: »بحران پناهندگان در ســطح جهانی 
در مقیاسی است که همبســتگی و تقسیم بار مسئولیت بیشتری را طلب 
می کند. تلاش های مثال زدنی ایران بدون تداوم حمایت جهانی پایدار نخواهد 
بود.« او همچنین از جامعه جهانی درخواســت کــرد تا حمایت از اقدامات 
بشردوستانه ایران را افزایش دهند و توجه داشته باشند که هیچ کشوری به 
تنهایی نمی تواند مسئولیت میزبانی پناهندگان را بر عهده بگیرد. او همچنین 
تاکید کرد حمایت مالی بیشتر، کمک فنی و شراکت خلاقانه برای حصول 
اطمینان از حمایت شــدن، رفاه و ادغام موفق پناهندگان در ســطح جهان 
ضروری است. ایران با وجود چالش هایی که دارد از کودکان پناهنده حمایت 
می کند و به آنها اجــازه می دهد به آموزش عمومی در کنار کودکان ایرانی 
دسترســی داشته باشند. نظام خدمات بهداشتی درمانی ایران مشوق ادغام 
پناهنجویان اســت و از طریق فراهمسازی خدمات درمانی ضروری از جمله 
دسترسی به بیمه درمانی، واکسیناسیون، ارتقای رفاه پناهندگان و کمک به 
بهداشــت در جوامع میزبان ایران،  این مهم  را انجام می دهد. کمیساریا در 
روز جهانی پناهنده از ایران بابت مهمان نوازی و تلاش مستمر برای حمایت و 
توانمندسازی پناهندگان تشکر و قدردانی می کند. ایران کشوری مثال زدنی 
در زمینه قدرت متحول کننده سیاست های فراگیر است، سیاست هایی که به 
پناهندگان کمک می کند به عنوان عضو ارزشمندی از جامعه شکوفا شوند. 

در حاشیه جلسه دولت

اسلامی: در چارچوب توافق با 
آژانس جلو می رویم

رئیس ســازمان انرژی اتمی در رابطه بــا اظهارات یک نماینده مجلس 
مبنــی بر نصب ۱۰۰ دوربین جدید در نیــروگاه اصفهان و مغایرت آن 
با قانون اقدام راهبردی مجلــس، گفت: چنین موضوعی صحت ندارد، 
در اصفهــان نیروگاهی نداریم که بخواهــد ۱۰۰ دوربین در آنجا نصب 
شــود. به گزارش ایسنا، محمد اسلامی  در حاشیه نشست هیات دولت 
در جمع خبرنگاران در ادامه تصریح  کرد: سازمان انرژی اتمی بر اساس 
قانون اقــدام راهبردی عمل خواهد کرد. در تفاهم های انجام شــده با 
آژانس در اســفند ماه، بحــث تداوم دانش با آژانس کــه جزو الزامات 
پادمان و ان پی تی اســت که در قالب یک بیانیه منتشر شد و در همان 
راســتا در حال هماهنگی اقدامات هستیم. اسلامی تاکید کرد: اقدامات 
ایران در چارچوب ضوابط پادمان اســت و ملاک عمل ایران در اهداف 
کمی و کیفی قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم هاســت.وی  درباره 
توافــق و همکاری جدید با آژانس گفت کــه در همان چارچوب که با 

آژانس توافق کردیم جلو می رویم.

رئیس جمهور:

تورم مهار شده و وضعیت اقتصادی بهتری پیش رو داریم
تورم مهار شــده و وضعیت اقتصادی بهتری پیش رو داریم/ با 

عزت در زمینه مذاکرات پیش می رویم
رئیس جمهور با تاکید بر پیگیــری مذاکرات رفع تحریم ها بر 
اساس منافع ملی، همکاری با همسایگان را از اولویت های دولت 
خواند و گفت: ما هیچ زمان عربستان را دشمن خود ندانستیم، 
الان هم نمی دانیم. اختلاف با آن کشــور زیاد داشتیم که باید 
مورد گفت وگو قرار گیرد. به گزارش ایسنا، سیدابراهیم رئیسی 
در نهمین گفت وگوی زنده تلویزیونی که از شــبکه یک سیما 
پخش شــد، با اشــاره به رقابت های انتخاباتی و بیان اینکه هر 
کاندیدایی در انتخابات با شــعارها، انگیزه ها و تحلیل هایی وارد 
رقابت می شــود، اظهار کرد: مردم به نحوی با ناامیدی در سال 
۱۴۰۰ مواجــه بودند و اوضاع را به وفق مراد نمی دیدند. من با 
اینکه جایگاهم در قوه قضاییه به عنوان مطالبه گر و رئیس قوه 
جایگاه خوبی بود اما تصورم این بود که وظیفه و تکلیفی دارم. 
وی یادآور شد: حتی مسئولان آن زمان در سخنانی می گفتند 
که شــرایط حتی از زمان جنگ بدتر است و کسری بودجه و 
وضعیــت اجتماعی و سیاســی و اقتصادی خاصــی داریم که 
محصول دشمنی دشــمنان بود اما عملکرد دولت هم در این 
زمینه نقش داشــت. رئیسی با بیان اینکه من احساس وظیفه 
می کردم که باید در انتخابات حضور داشته باشم تا مشارکت هم 
افزایش پیدا کند، تأکید کرد: آن زمان بسیاری به من می گفتند 
که شما می خواهید با این شــرایط و وضعیت برای کشور چه 
کنید؟ اما انگیزه من بازگشت امید به مردم و جامعه بود و حتی 
اگر بازهم به آن روزها برگردم وارد همین راه را می شــوم و به 
هیچ وجه پشیمان نیستم. من اهل عافیت طلبی نیستم و نبودم 
و آمــدم تا گرهــی از کار مردم بــاز کنم و اقــدام برای حل 
مشکلات شان انجام شود. رئیسی اظهار کرد: نسبت به کسانی 
که آن زمان کاندیدا شــدند و به هر دلیلی صلاحیت آنان مورد 
تهدیــد قرار گرفته بود خودم پیگیری کردم که صلاحیت آنان 
مورد بررسی مجدد قرار گیرد و به صحنه انتخابات وارد شوند. 
البته خود آنان هم در اظهاراتشــان گفتند کــه اگر ما هم در 
انتخابات باشــیم نتیجه عوض نمی شود و نظرسنجی ها نشان 
می داد برنده کیســت اما حتماً ممکن بود به مشارکت بیشتر 
کمــک کند. رئیس جمهوری با بیان اینکه در ابتدای کار دولت 
تعداد کسانی که به دلیل کرونا عزیزان خود را از دست می دادند 
بســیار بالا بود، اظهار کرد: فعالیت های اقتصادی و آموزشــی 
تعطیــل بود و حتی برخی هموطنان برای تزریق واکســن به 
کشورهای همسایه می رفتند. آقایان می گویند ما دنبال واکسن 
بودیم اما وضعیت این بود. ما هم تولید و هم واردات واکسن را 
پیگیری کردیم. مراکز واکسیناسیون در کشور فعال شد، شش 
نوع واکسن تولید شد و واردات واکسن هم انجام شد. وی افزود: 
ما کسری بودجه ۴۸۰ هزار میلیاردی هم داشتیم که راهکارش 
را افزایش تولید و درآمد کشور در نظر گرفتیم نه چاپ پول. ما 
در بخش کالاهای اساســی در برخی مــوارد از وضعیت زرد به 
وضعیت قرمز رسیده بودیم. بسیاری از کارخانه ها دچار تعطیل 
و رخوت شــده بود و غیر از این ها مسائل سیاست خارجی هم 
داشتیم که با مشکلاتی مواجه بود. رئیسی با تاکید بر اینکه ما 
به دنبال کنترل مســئله کرونا و بازگشت وضعیت طبیعی به 
سطح جامعه از این جهت بودیم، اظهار کرد: ما تولید و اشتغال 
را افزایــش دادیم. در دهه ۹۰ تعطیلی بســیاری از بخش ها را 
شاهد بودیم. ما در سرمایه گذاری کشور شرایط خوبی نداشتیم 
که نمی خواهم وارد بحث عوامل آن شوم اما با یاری خدا و همت 
مردم و هدایت رهبری شرایط به نحوی تغییر کرد که در شش 
ماهه دوم سال ۱۴۰۰ رشد صفر یا چهار دهم درصدی به رشد 
۴ درصد رسید که معنادار است. رئیس جمهوری یادآور شد: در 
یکی از مناظره های انتخاباتی یکی از کاندیداها خودش اســم 
چند ابربدهکار بانکی را نخواند و با دادن یک پاکت به من گفت 
شما بخوانید. ما در دولت اسم تمام ابربدهکاران را شفاف اعلام 
کردیم و یک امر پنهانی نبود و مردم باید می دانستند. وی یادآور 
شــد: تورم ۵۹ درصدی بــه حدود ۴۰ درصد رســید. برخی 
می گفتند نمی شود نفت را فروخت اما هم نفت فروختیم و هم 
رویکردهای دولــت به ایجاد گشــایش هایی انجامید. اجلاس 
شانگهای برگزار شد و این بار قرار شد که عضویت ایران بررسی 
شــود. رییسی ادامه داد: چرا احســاس کردند بعد از ۱۷ سال 
می توان عضویت ایران را بررسی کرد؟ چون دیدند که رویکرد 
دولت ســیزدهم یک سیاســت خارجی متعادل اســت. گفته 
می شود که برای واردات واکسن فقط یک تلفن زده شد و کاری 
نداشت اما چنین نبود. وی تاکید کرد: ممکن است گفته شود 
همه این اقدامات در دولت قبل پیگیری شد اما چرا نه در دولت 
قبل که در ۱۷ ســال گذشته این امر به نتیجه نرسید چرا که 
دیدند نگاه دولت ســیزدهم به همه کشــورها متعادل است و 
همانطور که می خواهیم با غرب ارتباط داشته باشیم با شرق هم 
باید ارتباط داشته باشیم. رئیسی گفت: به ما می گفتند چطور 

انتظار دارید که به ما واکســن دهند وقتی FATF در کشور به 
نتیجه نرسیده اســت؟ ورود واکسن به برجام ارتباطی نداشت. 
نباید این نگاه نادرســت را داشت که عضویت در یک سازمان 
منطقه ای و فرامنطقه ای باید حتماً با فلان کار همراه شود. وی 
یادآور شــد: ما هرگز نمی گوییم که نیت آقایان این نیست که 
چنین اقداماتی رخ دهد یا نمی خواستند که رخ دهد بلکه این 
وضعیت محصول یک نگاه نادرست بود که عده ای باید تصمیم 
بگیرند تا مشــکلات کشور حل شــود. ما این نگاه را نداریم و 
زندگــی مردم را بند این حرف هــا نمی کنیم و در عین حال با 
رویکرد عزت و منافع ملــی در زمینه مذاکرات پیش می رویم. 
رئیس جمهوری تاکید کرد: ما چرا از ۱۵ کشور همسایه غفلت 
کنیــم در حالی که زمینه خوبی بــرای همکاری با آنان وجود 
دارد؟ ما با کشورهایی که ارتباط برقرار کردیم، از غرب و شرق 
بوده اند و گفته ایم که اگر کشــوری بخواهد با ما ارتباط داشته 
باشد و از موضع برابر بیاید، ما با او ارتباط خواهیم داشت اما اگر 
مثل آمریکا دشــمنی کند موضوع دیگری است. رئیسی اظهار 
کرد: باید از قدرت کشــور برای پیشبرد اهداف کشور استفاده 
کرد. قدرت فقط هم در قدرت موشکی نیست که باید از آن هم 
تشکر و تقدیر کرد، اما قدرت در نماز عید فطر هم هست و در 
حضور مردم این قدرت دیده می شــود. باید از آن برای منافع 
کشور استفاده کرد. وی افزود: از ابتدای انقلاب این کشورهای 
آمریکای لاتین مثل ونزوئلا به ما و انقلاب ما اعتماد دارند. چرا 
از این ظرفیت استفاده نکنیم؟ این کشور به بهشت منابع معدنی 
معروف است و با قیمت مناســب می توانیم مواد اولیه را تهیه 
کنیم. می توانیم با کشورها ارتباط فناوری و تعاملات اقتصادی 
داشته باشیم، چرا استفاده نکنیم؟ رئیس جمهوری با بیان اینکه 
کشور ما در حوزه انرژی و فروش نفت ظرفیت دارد، یادآور شد: 
زمانی مسئولان کشور می گفتند نمی شود نفت فروخت اما در 
اولین بررسی دیدیم که می توان تا بیش از ۱ میلیون بشکه هم 
فروخت و پول آن را هم گرفت. چطور شــد در طول این مدت 
مودیان مالیاتی ۲ میلیون بیشــتر شد و چطور شد که کسری 
بودجه ۴۸۰ هزار میلیاردی جبران شــد؟ رئیســی یادآور شد: 
بحث در آغاز به کار دولت این بود که حقوق را چگونه پرداخت 
کنیم؟ اما دو ســال اخیر یک روز هــم پرداخت حقوق عقب 
نیفتاده است. وی افزود: ما به دنبال اصلاحات اقتصادی بودیم. 
در مجلس ۸ میلیارد دلار ارز ترجیحی برای هزینه های جاری 
در نظر گرفته شده بود اما در ابتدای کار دولت تنها ۲۰۰ تا ۳۰۰ 
میلیون دلار از آن باقی مانده بود. ما مدت هفت ماهی از رهبری 
انقلاب اســتجازه کردیم تا این مدت را بگذرانیم و از آغاز سال 
۱۴۰۱ و اردیبهشــت ماه، مســئله حذف ارز ترجیحی را آغاز 
کردیم و با توجه به اعتباراتی که در قانون پیش بینی شد ۳۰۰ 
هــزار میلیارد تومان بــه مردم یارانه پرداخــت کردیم. رئیس 
جمهور با بیان اینکه وضعیت تولید و فروش نفت و شاخص ها 
نشــان می دهد دشمن به هدف خود نرسیده است، اظهار کرد: 
تجارت ما ۳۰ تا ۴۰ درصــد افزایش یافت و ۳ تا ۴ هزار واحد 
تولیدی فعال شــد و بخش های مختلف فعال شدند. صادرات 
غیرنفتی مــا ۳۰ تا ۴۰ درصد افزایش یافت و ۵۳ میلیارد دلار 
تجــارت خارجی ما رکوردی در چهل ســال عمر انقلاب بود و 
چون دشــمن دید به اهداف خود نرســیده و تجارت و تولید و 
اشتغال افزایش یافته و کشور در حال پیشرفت است آن جریان 
اغتشاشات را شکل دادند.رئیسی یادآور شد: در موضوع دلار از 
شــهریور ۱۴۰۰ تا ۱۴۰۱ فقط ۲ هــزار تومان افزایش قیمت 
داشــتیم اما از اغتشاشات به بعد بود که دیدیم وضعیت قیمت 

دلار چقدر متفاوت از گذشــته شد اما با همه این موارد مردم 
تصمیم گرفتند پیشرفت متوقف نشود و اغتشاشات خیابانی که 
محاسبه غلطی داشــت و فکر می کردند به جمهوری اسلامی 
آسیب می زنند، جمع شد. رئیس جمهوری تاکید کرد: ما با هر 
کشوری که بخواهد با ما همکاری و ارتباط داشته باشد دست او 
را می فشاریم. رئیس جمهوری چین در دیداری که داشتیم به 
من گفتند که عربستان سعودی می خواهد با شما ارتباط داشته 
باشد آیا شما مشکلی ندارید گفتم خیر به هیچ وجه. بعد گفتند 
من واسطه شوم؟ و پاسخ دادم هیچ مانعی ندارد و در نهایت روند 
خود را طی کرد.  رئیسی ادامه داد: سلطان عمان در دیدار اخیر 
به رهبر انقلاب اعلام کرد کــه مصری ها تمایل دارند رابطه با 
ایــران را ازســربگیرند، آقا گفتند مانعی ندارد و ما اســتقبال 
می کنیم از این قضیه و ما هم سیاستی که ایشان فرمودند را در 
دولت دنبال می کنیم. وی تصریح کرد: ما هیچ زمان عربستان را 
دشمن خود ندانستیم، الان هم نمی دانیم. اختلاف با آن کشور 
زیاد داشــتیم که باید همواره مورد بحث و گفت وگو قرار گیرد. 
همان وقتی که در اوج مسائل ما با عربستان بود یادم نمی رود 
کــه رهبری انقــلاب گفتند دشــمن را گم نکنیــد که رژیم 
صهیونیستی و آمریکاست. کشورهایی هستند که گاهی تحت 
تاثیر القائات آمریکایی ها قرار می گیرند و اقداماتی می کنند اما 
نباید آنها را دشمن بدانیم باید دشمن اصلی را بشناسیم. رئیسی 
ادامــه داد: در زمینه مذاکرات هم رونــد اینگونه بوده که تیم 
مذاکره کننده ما متنی را در زمینه خواســته هایمان ارائه کرد و 
اتحادیــه اروپا هم در زمان ارائه آن متن گفت این خواســته ها 
منطقی اســت اما این موضوع با اغتشاشــات همزمان شــد و 
محاسبه غلط آنها این بود که تصور کردند از مسیر اغتشاشات 
می توانند اهداف خود را دنبال کنند که البته الان با پیام هایی 
که می دهند احســاس می کنیم پشــیمان هســتند. رئیس 
جمهوری تاکید کرد: آن ها اعلام کردند که مسئله را می خواهیم 
از راه غیــر از برجام دنبال کنیم. ما فقط موضوع برجام را روی 
میز نداریم و موضوعات مختلفی وجود دارد. ما مثل دولت قبل 
فقــط پرونده مان برجام نیســت. در آن زمینه هــم اگر رفتار 
عزتمندانه و عادلانه ای با ما داشته باشند و در موضوع هسته ای 
ما این روند را رعایت کنند، مشکلی نداریم و موضوع برجام در 
دستور کار ماست. ما میز مذاکره را ترک نکردیم و تعهدات را ما 
زیرپا نگذاشــتیم. گزارش های آژانس هم بارها نشــان داده که 
فعالیت های هسته ای ما صلح آمیز است. رئیسی ادامه داد: ما رفع 
تحریم هــا را دنبال می کنیم اما خنثی ســازی آن را هم دنبال 
می کنیم و مهمتر از همه این ها به این فکر می کنیم که کشور 
به حدی قدرتمند شود که اساساً از تکانه هایی مثل تحریم هیچ 
تکانی نخورد. رئیس جمهوری با اشاره به فعال سازی دیپلماسی 
اقتصادی در دولت ســیزدهم، گفت: سیاســت خارجی امتداد 
سیاســت داخلی اســت و سیاســت خارجی مبتنی بر اهداف 
اقتصادی، فرهنگی و سیاســی اســت. تمام ســفرهای من در 
راســتای همین اهداف است.   وی با اشــاره به قرارداد سوآپ 
گازی در اولین ســفرش به ترکمنستان افزود: چرا ما باید پنج 
ســال معطل می کردیم و بدهی خود را پرداخت نمی کردیم؟ 
رئیس شــورای مصلحت ترکمنستان در ســفرش به تهران، از 
افزایش ظرفیت این ســوآپ گازی خبر داد. چــرا رابطه ما با 
ترکمنستان که به تعبیر رهبر انقلاب خویشاندان ما هستند باید 
چند ســال قطع شــود؟ رئیســی ادامه داد: مردم استان های 
خراسان رضوی، مازندران و گلســتان در زمستان مشکل گاز 
داشــتند و عذاب می کشیدند. قرارداد ســوآپ گازی در اولین 

ســفرم به عشق آباد امضا و مشکل مردم این استان ها رفع شد. 
رئیس جمهوری یادآور شد: ایران در کشورهای آمریکای لاتین 
ســرمایه گذاری کــرده . چــرا باید تراکتورســازی ۷ ســال و 
خودروسازی ما ۹ سال در ونزوئلا تعطیل و نیمه تعطیل بماند؟ 
گســترش ارتباطات فناوری، رونق بازار محصولات دانش بنیان 
ایرانی و صدور خدمات فنی و مهندسی از جمله دستاوردهای 
مهم ســفرهای برون مرزی اخیر اســت. وی با بیان اینکه تمام 
شاخص ها نشــان می دهد تورم مهار شــده و در ادامه کاهش 
خواهــد یافت، گفت: اقدامات مثبت دولــت باید اثر خود را بر 
معیشت و سفره مردم بگذارد؛ این حرف درستی است. رئیسی 
یادآور شــد: همه می دانستند در ســال ۱۴۰۱ زیرساخت های 
کالابرگ در کشور آماده نیســت. زیرساخت کالابرگ دی ماه 
۱۴۰۱ آماده شــد. تمام تلاش مان این است که به سفره مردم 
ثبات دهیــم.  رئیس جمهوری با تاکید بــر اینکه یقین داریم 
وضعیت اقتصادی بهتری در پیش خواهیم داشــت، گفت: باید 
تولید را افزایش داده و خودروی مورد نیاز را از خارج وارد کنیم، 
ما هر دو راه حل را انتخاب و دنبال می کنیم. به سمت تولید ۱.۷ 
میلیون خودرو در سال در حال حرکتیم. اگر به تولید ۲ میلیون 
خودرو در ســال برســیم دیگر نیازی به واردات هم نخواهیم 
داشت. دولت هم تولید خودرو و هم واردات خودرو را با جدیت 
دنبــال می کند. کاملا در این مــدت در افزایش تولید خودرو 
موفق بودیم. وی اظهار کرد: در سواحل کشور ۸۷ میلیون لیتر 
میعانات گازی داشتیم که در انبارهای کشتی ها ذخیره شده بود 
و برخی از اعضای دولت مطرح  می کردند که یا کشتی بخرید و 
یا اجازه کنید تا بتوانید این میعانات گازی را نگهداری کنید. اما 
امروز در سایه سفرها و روابط خارجی تمام آنها به فروش رفته 
است. رئیســی با بیان اینکه چرا در گذشته تولید و بنگاه های 
اقتصادی در کشور معطل شد، تصریح کرد: همه اینها به خاطر 
نگاه نادرستی بود که عده ای از تصمیم گیران به تولید داشتند 
اما ما چنین نگاهی نداشتیم و نداریم. دولت زندگی مردم را به 
این حرف ها و موضوعاتی چون مذاکره گره نزده اســت اما در 
عیــن حال مذاکرات را بــا رویکرد عــزت و منافع ملی پیش 
می بریم. رئیس جمهوری یادآور شد: ما دیپلماسی عزتمندانه را 
دنبال می کنیم و التماس نمی کنیم، اما زندگی مردم را مربوط 
به مذاکره و این طور مسائل نمی کنیم.    وی ادامه داد: در دولت 
بحث ســاختارهای فســادزا را مطرح کردیــم و تلاش کردیم 
ساختارها را شناسایی و اصلاح کنیم که صدور مجوز یکی از آن 
بخش هایی بود که می تواند زد و بند و امضاهای طلایی در آن 
صورت بگیرد. اکنون بســیاری از این ســامانه ها برای اصلاح 
ساختارها در دولت فعال شده است. رئیسی با اشاره به مبارزه با 
فساد مسئولان، تأکید کرد: فساد و ناکارآمدی برای ما اهمیت 
دارد. ما در کنار تشویق مدیران کارآمد، مدیران ناکارآمد را عزل 
می کنیم. فسادســتیزی برای کمک به دولت اســت و ما از آن 
استقبال می کنیم. رئیس جمهوری با اشاره به اقدامات دولت در 
مهار تورم تاکید کرد: مسئله تورم درد مزمنی است که ما سال ها 
با آن درگیریم. مهمترین عامل تورم، کســری بودجه است؛ در 
ســال ۱۴۰۱ تلاش کردیم کسری بودجه نداشته باشیم و این 
مهم است. دوم رشد نقدینگی است که آخر سال ۱۴۰۱ تورم از 
۴۳ درصد به ۳۱ درصد رسید.   وی با اشاره به ناترازی بانک ها 
به عنوان دیگر عامل افزایش تورم، افزود: مردم به بانک ها اعتماد 
کنند، بانک محل امنی است اما بانک ها هم کاری کنند که مورد 
اعتماد مردم قرار گیرند. اقدامات و برنامه های را در دستور کار 
داریم که ناترازی بانک ها رفع شود.   رئیسی گفت: انتظار تورمی 
از دیگر عوامل تورم اســت؛ انتظاراتی به وجود می آید و فضایی 
ایجاد می شــود تا مردم را نگران کنند. تمام تلاش دولت برای 
مهار تورم است. مقایسه وضع خرداد با اردیبهشت نشان می دهد 
که رشد تورم کم شــده و در حال تبدیل به رشد نزولی است.   
تولید افزایش پیدا کرده و درآمدهای دولت بیشتر شده اما این 
باید در سفره مردم، نمود پیدا کند. رئیس جمهوری در پاسخ به 
پرسشــی درباره وعده ساخت یک میلیون مسکن تصریح کرد: 
اگر من هم وعده ســاخت یک میلیون مســکن در ســال را 
نمی دادم هم قانون و هم نیاز کشــور بر ســاخت یک میلیون 
مسکن تاکید می کرد با توجه به اینکه ما در کشور کمبود زمین 
نداریم و در تمام کشور ساخت مسکن دنبال می شود. وی یادآور 
شد: تعهد ساخت ۲۴۰ هزار خانه روی دست ما مانده است که 
پول های این خانه ها را قبلا از مردم گرفته اند اما آن را در جای 
دیگر هزینه کرده اند و اکنون دولت ما با تعهد ساخت ۲۴۰ هزار 
خانه طرف اســت که بودجۀ آن خرج شده است. رئیسی تاکید 
کرد: طرح هایی در کشــور با عمر ۱۵ ســاله داریم که مردم را 
ناامید کرده اســت و اینکه پروژه ها به نام چه کسی تمام شود 
مهم نیســت. عده ای می گویند طرح ها به اسم ما بوده. اگر به 

اسم شما بوده چرا آن ها را تکمیل نکردید؟

یک کارشناس مسائل سیاسی معتقد است تحولات اخیر در منطقه موجب شد تا ازبکستان تشویق شود وارد تعامل و گسترش سطح 
روابط با ایران شود. نوذر شفیعی در گفت وگو با ایسنا در تحلیل خود از سفر رئیس جمهور ازبکستان به ایران اظهار داشت: مساله ما با 
آسیای مرکزی به طور کلی این بود، به جای اینکه از دریچه فرهنگ وارد شویم، از دریچه سیاست وارد شدیم. اساسا نظامات سیاسی 
ما و آسیای مرکزی متفاوت هستند یعنی ما یک حکومت اسلام گرا هستیم، حال این که در آسیای مرکزی به شدت از اسلام گرایی 
پرهیز داشــته و در تضاد بودند لذا رویکرد سیاســت خارجی ما با آســیای مرکزی را قبول نداشتند و آن را نوعی تهدید قلمداد می کردند.  وی تصریح کرد: دو عامل موجب 
تشــدید تحولات در روابط بود؛ یکی نفوذ عربســتان از منظر مذهبی و دیگری ترکیه از منظر قومی، شاید تجدید برقراری روابط ما با عربستان خیلی بر روی نوع روابط ما با 
ازبکستان تاثیر نداشته باشد، اما ازبکستان کیفیت رابطه ما با عربستان را تعادل در سیاست خارجی ایران می داند. این استاد دانشگاه افزود: در واقع برداشتی که از ایران با 
عنوان مداخله در امور داخلی دیگران داشتند، اصلاح شده و موضوعیت ندارد و نظرشان تغییر رویکرد در سیاست خارجی ایران است.  شفیعی همچنین بیان کرد: در نتیجه 
با توجه به تحولات اخیر در منطقه برداشت ازبک ها این است، ایران روابطش را با جهان گسترش می دهد و ما هم بخشی از جهان خارج هستیم و باید در بهبود روابط پیش 
قدم باشیم لذا این مساله آن ها را تشویق کرده با ما وارد تعامل شوند. این کارشناس مسائل سیاسی درباره نقش ازبکستان در عضویت ایران در شانگهای نیز گفت: ورود ایران 
به شانگهای نیازمند نظر مثبت همه کشورها و اجماع اعضا است. بنابراین اگر چه موافقت ازبکستان با عضویت ما در نوع خودش مهم است اما در عین حال گفت وگوهایی 

که در حاشیه شکل گرفت نیز درجای خودش مهم بود.

ســفیر و نماینده دائم جمهوری اســلامی ایران در ژنو گفت: ابعاد کشتار و خشونت ارتکابی توسط رژیم اشغالگر به وضوح نشان 
می دهد که جنایت جنگی و جنایت علیه بشریت به عنوان ابزار عادی و روزانه این رژیم آپارتاید مورد استفاده قرار می گیرد. به 
گزارش ایســنا، علی بحرینی در جلسه بررسی گزارش کمیسیون تحقیقاتی در خصوص جنایات و نقض حقوق بشر فلسطینیان 

در سرزمین های اشغالی در نشست ۵۳ شورای حقوق بشر سخن گفت. بحرینی در بخش هایی از این سخنرانی با اشاره به شهادت محمد التمیمی دوساله به دست 
نیروهای اشغالگر، اشغال طولانی مدت سرزمین های فلسطین را علت اصلی این وضعیت فاجعه بار دانست و افزود: جامعه بین المللی برای پایان دادن به این اشغال 
مســئولیت اخلاقی، قانونی و انســانی دارد تا بتواند به کابوس شبانه هزاران کودک فلسطینی در ســرزمین های اشغالی پایان دهد. وی گفت: ابعاد کشتار، شکنجه، 
بدرفتاری، ارعاب و خشونت ارتکابی توسط رژیم اشغالگر به وضوح نشان می دهد که جنایت جنگی و جنایت علیه بشریت به عنوان ابزار عادی و روزانه این رژیم آپارتاید 
مورد اســتفاده قرار می گیرد و به دلیل مصونیت از مجازات و عدم پاســخگویی، همچنان اینگونه جنایات را ادامه می دهد. سفیر و نماینده دائم کشورمان در ژنو در 
پایان سخنرانی خود همچنین یادآور شد: سازمان ملل متحد از جمله شورای حقوق بشر و مکانیسم های نظارتی آن باید تمام اقدامات لازم برای پاسخگو کردن رژیم 

صهیونیستی نسبت به نقض حقوق بشر و حقوق بشردوستانه را انجام دهند.

یک کارشناس مسائل سیاسی مطرح کرد

تاکید سفیر ایران در ژنو بر مسئولیت جامعه بین المللی برای تاثیر تحولات منطقه بر تعامل ازبکستان با ایران
پایان دادن به اشغال سرزمین های فلسطین
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گزیده خبر

سرمایه گذاری جنرال موتورز 
به نفع خودروهای برق

جنرال موتورز اعلام کرد که ۹۲۰ میلیون دلار برای توسعه عملیات در 
کارخانه موتور دیزلی اوهایو برای تولید محصولات آینده کامیون های 
ســنگین موتور احتراق داخلی )ICE( ســرمایه گذاری کرده است. به 
گزارش ایســنا، بزرگ ترین خودروســاز ایالات متحده در ماه ژوئن با 
وجود اینکه قول داده اســت تا سال ۲۰۳۵ فروش خودروهای جدید 
بنزینی و دیزلی را به نفع خودروهــای الکتریکی متوقف کند،  بیش 
از ۳.۲ میلیارد دلار ســرمایه گذاری برای حمایت از تولید نسل بعدی 
ICE اعلام کرده اســت. جنرال موتورز همچنین در این ماه اعلام کرد 
که قصد دارد بیش از یک میلیارد دلار برای ابزارآلات مجدد دو سایت 
تولیدی در فلینت میشــیگان، برای آماده سازی نسل جدید کامیون 
های ســنگین ICE و بیش از ۵۰۰ میلیون دلار در آرلینگتون تگزاس 
ســرمایه گذاری کند. جنرال موتورز همچنیــن ۲۱۰ میلیون دلار در 
مجمع کانادایی اوشاوا و ۶۳۲ میلیون دلار در فورت وین ایندیانا، برای 
نسل بعدی کامیون های اســتاندارد ICE اعلام کرد. بر اساس گزارش 
رویترز، جنرال موتورز، مانند ســایر خودروسازان، با الزامات آلایندگی 
فزاینــده کالیفرنیا و آژانس حفاظت از محیط زیســت ایالات متحده 
مواجه اســت و به افزایش کارایی مدل های احتراق داخلی و افزایش 
فروش مدل های بدون آلایندگی برای رعایت مقررات سخت گیرانه تر 

نیاز دارد.

اخطار شورای رقابت به 
خودروسازان برای تغییر قیمت ها

شــورای رقابت تغییر قیمت هــای درب کارخانــه خودروها را تخلف 
دانست و به خودروسازها اخطار داد در صورت بروز اتفاق مذکور علاوه 
بر رســیدگی در شــورای رقابت، موضوع از طریــق مراجع قضاوتی و 
نظارتی پیگیری خواهد شــد. به گزارش ایســنا، در متن نامه شورای 
رقابت به امضاء رئیس این شــورا به خودروسازان  آمده است: شکایات 
متعدد واصله به شــورای رقابت حاکی از وقــوع تخلف از قیمت های 
ابلاغی شــورای رقابت درخصوص خودروهای ســواری اســت. موکداً 
خاطر نشان می ســازد هرگونه تغییر قیمت های درب کارخانه ابلاغی 
شــورای رقابت، تخلف محسوب شــده و علاوه بر رسیدگی در شورای 
رقابت، موضــوع از طریق مراجع قضاوتی و نظارتــی پیگیری خواهد 
شد. همچنین تمامی شرکت های خودروسازی مکلفند با توجه به مفاد 
ماده ۷ قانون ساماندهی صنعت خودرو، قیمت های فروش خودروهای 
تولیدی خود را شامل قیمت ابلاغی شورای رقابت به علاوه هزینه های 
مصرف کننده به تفکیک، به شورای رقابت اعلام کنند و با توجه به ماده 
۴ آیین نامه اجرایی قانون حمایــت از حقوق مصرف کنندگان خودرو، 
قیمت های فروش خود را در پایگاه اطلاع رســانی شرکت، در دسترس 
عموم قرار دهند. شایان ذکر است در صورت استنکاف از انجام تکالیف 

قانونی فوق الذکر اقدامات قانونی مقتضی به عمل خواهد آمد.

رئیس کل بانک مرکزی:

وام مسکن ۹۶۰ میلیون تومان شد

رئیس کل بانک مرکزی از موافقت شــورای عالی پــول و اعتبار با دو برابر 
شــدن وام مســکن خبر داد. به گزارش ایلنا، محمدرضا فرزین در حساب 
کاربری خود در توییتر نوشت: سقف تسهیلات خرید مسکن از محل گواهی 
حق تقدم ۲ برابر شــد. وی ادامه داد: این تسهیلات در تهران برای زوجین 
۴۰۰ میلیون تومان بود که بر اســاس مصوبه جدید شورای پول و اعتبار به 
۸۰۰ میلیون تومــان افزایش یافت. به گفته رئیس کل بانک مرکزی، برای 
شهرستان ها نیز از ۱۶۰ میلیون تومان به ۳۲۰ میلیون تومان افزایش یافت.

فرزین افزود: پوشش هزینه تعمیر و نوسازی واحدهای مسکونی هم که ۸۰ 
میلیون تومان بود به ۱۶۰ میلیون تومان افزایش یافت.

حضور وزیر اقتصاد در نشست 
سالانه صندوق اوپک در وین

ســید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی کشورمان برای شرکت 
در جلســه سالانه صندوق اوپک وارد وین پایتخت اتریش شد و فردا در این 
اجلاس ســخنرانی خواهد کرد. به گزارش ایلنا، سید احسان خاندوزی وزیر 
امور اقتصادی و دارایی کشورمان برای شرکت در جلسه سالانه صندوق اوپک 

وارد وین پایتخت اتریش شد و فردا در این اجلاس سخنرانی خواهد کرد.
دکتر مهدی طغیانی نماینده مجلس شورای اسلامی، فکری رییس سازمان 
ســرمایه گذاری و روحانی سرپرست معاون سیاســتگذاری اقتصادی وزیر 
اقتصــاد را در این ســفر همراهی می کنند. ارائــه صورتهای مالی صندوق 
اوپک، انتخاب حسابرســان مستقل،گزارش وضعیت صندوق مشترک برای 
تجارت،حســابداری منابع مالی صندوق اوپک، انتخاب رئیس و نائب رئیس 
شــورای وزیران و … از جمله مباحث دستور کار این نشست است. صندوق 
توسعه بین المللی اوپک، اولین بار در سال ۱۹۷۶ میلادی توسط کشورهای 
عضو اوپک در جهت کمک به کشــورهای درحال توســعه تشــکیل شد و 
هزینه های این ســازمان از ســوی اعضای اوپک و سود حاصل از پروژه های 

مختلفی که در دست اجرا دارد، تأمین می شود.

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهان
بیت کوین به میــزان چهار درصد صعود کرد کــه بالاترین رقم 
صعودی از اواخر ماه مه تاکنون اســت.به گزارش ایســنا به نقل 
از کریپتوکارنســی، ارزش ارزهای رمزنگاری شده بالاتر رفت زیرا 
بیت کوین چهار درصد جهش کرد و به بالاترین ســطح در بیش 
از دو ســال گذشته و به بالاترین سطح سه هفته ای رسیده است.

ارزش بازار بیت کوین به عنوان درصدی از کل ارزش بازار ارزهای 
دیجیتــال در زمان نــگارش این مطلب به ۴۸.۵ درصد رســید. 
بیت کوین در ۲۴ ســاعت گذشــته ۴.۳۵ درصد افزایش یافت و 
در ساعت دو و هفت دقیقه بعد از ظهر به وقت شرقی به ۲۷هزار 
و ۸۵۰ دلار رســید. گســترده ترین ارز دیجیتال جهان در هفته 
گذشته بیش از هفت درصد افزایش قیمت داشته است. در همان 
زمــان، اتر نیز با ۲.۲۴ درصد افزایش بــه ارزش ۱۷۷۸.۷۳ دلار 
رسید.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر 
۱.۱۳ تریلیون دلار برآورد می شود که این رقم نسبت به روز قبل 
۵.۱۶ درصد بیشتر شده است. در حال حاضر ۴۹.۳۱ درصد کل 
بازار ارزهای دیجیتــال در اختیار بیت کوین بوده که در یک روز 
۰.۸۶ درصد افزایش داشته است.حجم کل بازار ارزهای دیجیتال 
در ۲۴ ساعت گذشته ۴۳.۶۹ میلیارد دلار است که ۵۸.۸۴ درصد 
افزایش  داشته است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال 

حاضر ۲.۶۳ میلیارد دلار اســت که ۶.۰۳ درصد از کل حجم ۲۴ 
ســاعته بازار ارزهای دیجیتال بوده و حجم تمام سکه های پایدار 
اکنون ۴۱.۱۴ میلیارد دلار اســت که ۹۴.۱۵ درصد از کل حجم 
۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.به روزرسانی 
قیمت ارزهای دیجیتالی )تا ساعت ۰۶:۳۷ دقیقه به وقت شرقی(

این رده حاوی تغییرات قیمتــی ۱۰ ارز دیجیتالی بزرگ از نظر 

ارزش بازار است. ۱- بیت کوین-قیمت: ۲۸ هزار و ۷۳۱.۴۲ دلار
-تغییــرات قیمتی ۲۴ ســاعت گذشــته: ۶.۶۸ درصد افزایش-
تغییرات قیمتی یک هفته اخیر: ۱۰.۵۷ درصد افزایش ۲- اتریوم

قیمت: ۱۸۰۸.۲۹ دلار- تغییرات قیمتی ۲۴ ساعت گذشته: ۴.۱۲ 
درصــد افزایش- تغییرات قیمتی یک هفتــه اخیر: ۳.۶۴ درصد 
افزایش ۳- تتــر- قیمــت: ۰.۹۹۹۹ دلار- تغییرات قیمتی ۲۴ 

ساعت گذشته: ۰.۰۲ درصد افزایش- تغییرات قیمتی یک هفته 
اخیر: ۰.۰۲ درصــد افزایش ۴- بایننس کوین- قیمت: ۲۵۱.۸۱ 
دلار- تغییرات قیمتی ۲۴ ساعت گذشته: ۳.۶۲ درصد افزایش- 
تغییــرات قیمتی یک هفته اخیر:  ۱.۰۸ درصــد افزایش ۵- یو 
اس دی کوین- قیمت: ۱.۰۰ دلار- تغییرات قیمتی ۲۴ ســاعت 
گذشــته: ۰.۰۱ درصد افزایش- تغییرات قیمتی یک هفته اخیر: 
۰.۰۱ درصــد افزایش ۶-  ریپل- قیمت: ۰.۴۹۶۳ دلار- تغییرات 
قیمتی ۲۴ ساعت گذشته: ۰.۷۲ درصد افزایش- تغییرات قیمتی 
یک هفته اخیر ۳.۸۳ درصد کاهش ۷-  کاردانو- قیمت: ۰.۲۷۹۶ 
دلار- تغییرات قیمتی ۲۴ ساعت گذشته: ۷.۰۶ درصد افزایش- 
تغییرات قیمتی یک هفته اخیــر: ۱.۳۰ درصد افزایش ۸ - دوج 
کویــن- قیمــت: ۰.۰۶۳۸۵ دلار- تغییرات قیمتی ۲۴ ســاعت 
گذشته: ۲.۳۰  درصد افزایش- تغییرات قیمتی یک هفته اخیر: 
۳.۰۲ درصد افزایش ۹-  ســولانا- قیمت: ۱۶.۸۰ دلار- تغییرات 
قیمتی ۲۴ ساعت گذشته: ۴.۱۲ درصد افزایش- تغییرات قیمتی 
یک هفته اخیر: ۱۰.۴۱ درصد افزایش ۱۰ - پولکا دوت- قیمت: 
۴.۷۰ دلار- تغییرات قیمتی ۲۴ ســاعت گذشــته: ۳.۸۱ درصد 

افزایش- تغییرات قیمتی یک هفته اخیر: ۱.۳۹  درصد افزایش

رئیس قوه قضاییه از اقدامات صورت گرفته 
توســط »بانک مرکزی« و »مرکــز آمار و 
فنــاوری اطلاعات قوه قضاییــه« در ایجاد 
ســامانه »سیاق« که میانگین توقیف و رفع 
توقیف برخط حساب بانکی در اجرای احکام 
را از حــدود ۲۰۰ روز بــه ۴ دقیقه کاهش 
می دهــد، قدردانی به عمل آورد. به گزارش 
ایســنا به نقل از مرکز رســانه قوه قضاییه، 
حجت الاسلام والمســلمین محسنی اژه ای 
در ششمین جلسه شورای راهبری دادرسی 
الکترونیکی، ضمن تبیین و تشــریح ماده 
۶۴۹ قانون آیین دادرســی کیفری، اظهار 
کرد: به منظــور سیاســتگذاری و تدوین 
راهبردهــای ملی، برنامه ریــزی میان مدت 
و بلندمــدت و تدویــن آیین نامه های لازم 
برای توسعه و ارتقای دادرسی الکترونیکی 
و نظارت بر حســن اجرای آنها، »شــورای 
راهبری دادرســی الکترونیکــی« با حضور 
۲۰ عضو که عمدتاً شــخصیت های حقوقی 
هستند، تشکیل می شود. رئیس قوه قضاییه 
تصریح کــرد: در حوزه مقوله های مرتبط با 
توســعه دادرســی الکترونیک و حرکت به 
ســمت قوه قضائیه هوشمند پیشرفت های 
فراوانی داشتیم، ولی هنوز با نقطه مطلوب 
فاصله داریم و باید در این مسیر تلاش های 
مضاعفی داشــته باشیم. رئیس عدلیه بیان 
داشــت: باید به میزان اهمیتــی که مقوله 
هوشمندسازی فرایندهای قضایی و توسعه 
دادرسی الکترونیک دارد، برای آن، تخصیص 
اعتبار و بودجه صورت گیــرد و به فراخور 
اهمیت بالای موضوع، آموزش های لازم در 
این حوزه به مدیران و مــردم ارائه گردد و 
نیازهای نیروهای فنی و تخصصی این حوزه 
مرتفع شــود. وی تاکید کرد: باید نسبت به 
پرداخت دستمزدهای متناسب به نیروهای 
فنی و متخصص در حوزه هوشمندسازی و 
الکترونیکی کردن فرایندها، اهتمام صورت 
گیــرد چرا کــه اگر به ایــن موضوع توجه 
نشود این نیروهای نخبه توسط کشورهای 
همسایه و غیرهمسایه جذب میشوند؛ این 
مقولــه، خارج از عدالت نیســت که به یک 
نیروی متخصص و فنی، پرداختی بیشتری 
نسبت به نیرویی غیرمتخصص تعلق گیرد. 
رئیس دستگاه قضا ضمن اشاره به ضرورت 
توسعه هر چه بیشتر اتصال و برخط شدن 
سامانه های الکترونیکی دستگاه های مختلف 
و مرتبط بــه یکدیگر، گفت: بــا عنایت به 
توســعه برخط شــدن و اتصال سامانه های 
دســتگاه های مختلف، ممکن اســت لازم 
باشــد در برخــی روش ها، ســازوکارها و 
دستورالعمل های پیشین که فی المثل میان 
ارتباط برخط دو دستگاه وجود داشته است، 
بازنگری هایی صورت گیرد. رئیس شــورای 
راهبری دادرســی الکترونیکی ضمن تشکر 
از عملکرد زارع پــور وزیر ارتباطات در قوه 
قضائیه و همچنین در دولت بیان داشــت: 
باید ظرفیت های زیاد و بالقوه ســامانه های 
الکترونیکی دستگاه های مختلف به فعلیت 

برســند و از حداکثر ظرفیت این سامانه ها 
در راستای تســهیل و تسریع پیشبرد امور 
و خدمت رســانی مطلوب تر به مردم، بهره 
گرفته شــود. رئیس قوه قضاییه با اشــاره 
بــه اهمیت صیانت و حفاظــت همه جانبه 
از اطلاعات و داده هــای مرتبط با مردم در 
الکترونیکی، گفت:  توسعه دادرسی  فرآیند 
در تمام جنبه های ناظر بر توسعه دادرسی 
الکترونیکــی باید حداکثر اهتمام و توجه را 
به خــرج داد تا اطلاعات و داده های مرتبط 
با مــردم فقط به رؤیت مســئول و متولی 
مربوطه برسد و دغدغه مردم از این بابت، به 
صورت کامل رفع گردد. در ادامه ششــمین 
جلسه شورای راهبری دادرسی الکترونیکی، 
رئیس قوه قضاییه به عنوان رئیس جلســه، 
توضیحاتی تخصصی را در خصوص موضوع 
»دسترســی به بانک اطلاعاتــی مجرمان 
متــواری جهت ایجاد محدودیــت در ارائه 
خدمات ارفاقی از قبیل خدمات الکترونیکی 
و غیرحضوری« ارائه کرد و دســتور داد در 
رابطه با ایــن مقوله، متنــی منقّح با ذکر 
برخی مصادیق ناظر بــر »خدمات ارفاقی« 
توسط دبیرخانه شــورا تهیه و تدوین شود. 
رئیس عدلیه همچنین به سازمان بازرسی 
کل کشــور دســتور داد تا نحــوه عملکرد 
دستگاه های مســئول در داخل و خارج از 
قوه قضاییه در امر توسعه و ارتقای دادرسی 
الکترونیکی را مورد بررســی و نظارت ویژه 
قرار دهد. رئیس شــورای راهبری دادرسی 
الکترونیکی همچنین بر تشــکیل جلسات 
این شورا در قالب هر ۶ ماه یکبار تاکید کرد. 
در ششمین جلسه شورای راهبری دادرسی 
الکترونیکی، مقرر بود از »ســامانه یکپارچه 
احــکام قضایی« موســوم به »ســیاق« در 
راستای »توقیف و رفع توقیف برخط حساب 
بانکی در اجرای احکام« توســط رئیس قوه 
قضاییه رونمایی شــود، اما بنا بر پیشنهاد 
ریاست عدلیه، معیّن شــد که با عنایت به 
نقش مؤثر بانک مرکزی در ایجاد این سامانه، 
رونمایی از آن به زمان حضور حجت الاسلام 

والمسلمین محسنی اژه ای در بانک مرکزی 
موکول شــود. رئیس قوه قضاییه در همین 
راستا از اقدامات صورت گرفته توسط »بانک 
مرکزی« و »مرکــز آمار و فناوری اطلاعات 
قوه قضاییه« در ایجاد ســامانه »سیاق« که 
میانگین توقیف و رفع توقیف برخط حساب 
بانکــی در اجرای احــکام را از حدود ۲۰۰ 
روز به ۴ دقیقه کاهــش می دهد، قدردانی 
به عمــل آورد. وزیر ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات: استفاده از سامانه های الکترونیکی 
و ارائه خدمــات مبتنی بر فناوری اطلاعات 
از ســوی قوه قضاییه، هم سرعت رسیدگی 
بــه کار مردم در مراکــز و مراجع قضایی را 
بالا برده پیش از ســخنان رئیس دســتگاه 
قضا، »زارع پور« وزیــر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات ضمــن قدردانــی از اقدامات قوه 
قضاییــه در زمینه انجــام خدمات مبتنی 
بر فناوری اطلاعات به منظور تســهیل کار 
مــردم در مراکــز و مراجع قضایــی اظهار 
کرد: استفاده از ســامانه های الکترونیکی و 
ارائــه خدمات مبتنی بر فناوری اطلاعات از 
ســوی قوه قضاییه، هم سرعت رسیدگی به 
کار مردم در مراکــز و مراجع قضایی را بالا 
بــرده و هم دقت در فرآیند دادرســی را به 
میزان قابل توجهی افزایش داده است. وی 
افزود: همانگونه که طی مدت اخیر مســیر 
هوشمندسازی قوه قضاییه با شتاب بالایی 
طی شده است، امیدواریم این روند همچنان 
استمرار داشته باشد. زارع پور افزود: تا کنون 
حدود ۹۰۰ ساختمان دســتگاه قضایی از 
طریــق فیبرنوری به شــکل اختصاصی به 
شــبکه ملی اطلاعات متصل شده اند و طی 
تفاهم نامه ای کــه در روزهای آتی با مرکز 
آمار و فناوری اطلاعات قوه قضاییه خواهیم 
داشت، ۶۰۰ ساختمان دیگر قوه قضاییه را 
نیز طی سه سال به شــبکه ملی اطلاعات 
متصل خواهیم کرد. وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات با بیــان اینکه قوه قضاییه یکی از 
اولین دســتگاه هایی بود که در شــهریور 
ســال ۱۴۰۱ به پنجره ملی واحد خدمات 

هوشــمند متصل شــد، گفت: البته برخی 
بخش هــای قضایی همچنان به پنجره ملی 
واحد خدمات هوشمند متصل نشده اند و ما 
امیدواریم که با تاکیدات رئیس قوه قضاییه 
در این زمینه، روند اتصال سایر بخش های 
قضایی به این پنجره تســریع شود. وی در 
ادامه صحبت های خــود با بیان اینکه طی 
۲۰ ماه گذشته، ۴ هزار روستا به شبکه ملی 
اطلاعات متصل شده اند و این در حالی است 
که طی ۴ ســال پیش از آن حدود سه هزار 
و ۵۰۰ روستا به شبکه ملی اطلاعات متصل 
شده بودند، گفت: تا پایان سال ۱۴۰۲ تمام 
روستاهای بالای ۲۰ خانوار را به شبکه ملی 
اطلاعات متصل خواهیم کرد که این رخداد 
بزرگ، این امکان را فراهم می کند که مردم 
از دورافتاده ترین نقاط روستایی هم بتوانند 
به صورت تصویری در جلســات دادرســی 
الکترونیکی حضور داشته باشند. زارع پور با 
بیان اینکه در حال حاضر پروژه بزرگ فیبر 
نوری در ۱۵۰ شهر آغاز شده است که با این 
رخداد، سرعت ارائه خدمات الکترونیکی ۸۰ 
برابر خواهد شد، گفت: در وزارت ارتباطات 
در زمینه تقویت شــبکه داخلی کشور نیز 
اقدامات زیادی انجام شــده و پروژه ای را در 
دستور کار داریم که تا ۷۰ درصد به ظرفیت 
شــبکه مادر مخابراتی کشور اضافه خواهد 
کرد. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه 
داد: پیشرفت شبکه ملی اطلاعات به عنوان 
زیرساخت فضای مجازی کشور از ۲۳ درصد 
در ابتدای دولت سیزدهم در حال حاضر به 
حدود ۶۰ درصد است و این پیشرفت توسط 
مرکــز ملی فضای مجازی نیز تایید شــده 
است.رشد ۶۲ درصدی ارسال شکواییه ها و 
گزارش های الکترونیکی فراجا به قوه قضاییه 
در ســال ۱۴۰۱ نســبت به ســال ۱۴۰۰ 
کاظمی فرد رئیــس مرکز آمــار و فناوری 
اطلاعات قوه قضاییه نیز در این جلســه با 
بیان اینکه یکی از مصوبات جلســه پیشین 
شورای راهبری دادسی الکترونیک، موضوع 
اجرای الکترونیک ماده ۳۷ آیین دادرســی 
کیفری بود، اظهار کرد: کار مشــترکی که 
در این زمینه میان قوه قضاییه و فرماندهی 
انتظامی جمهوری اسلامی ایران انجام شد از 
این قرار بود که چنانچه فردی به کلانتری 
مراجعه کند در همان محل شکواییه تنظیم 
و به صورت برخط برای مرجع قضایی ارسال 
شود و مرجع قضایی نیز تمام دستورات خود 
را بــه صورت برخط برای کلانتری ارســال 
کند و هیچگونه داده کاغذی میان دستگاه 
قضایی و مراجع انتظامی رد و بدل نشــود.

وی افــزود: این فرآیند که از ســال ۱۳۹۹ 
به صورت آزمایشــی آغاز و از سال ۱۴۰۰ 
به صورت کامل در کل کشــور اجرایی شد 
مزایای زیادی را بــرای مردم و قوه قضاییه 
به همراه داشــته کــه از آن جمله می توان 
به تسریع در رسیدگی ها، کاهش هزینه ها، 
حــذف رفــت و آمدها و کاهــش جعل و 

سوءاستفاده های احتمالی اشاره کرد.

قدردانی محسنی اژه ای از »بانک 
مرکزی« و »مرکز آمار و فناوری 

اطلاعات قوه قضاییه«

اطلاعات منتشــر شده نشان داد که قیمت های تولیدکننده آلمان در ماه می با کمترین سرعت در بیش از دو 
سال گذشته افزایش یافت که نشانه ای از کاهش تورم در بزرگ ترین اقتصاد اروپاست. به گزارش ایسنا، اداره آمار 
فدرال آلمان گزارش داد که قیمت تولید محصولات صنعتی در مقایسه با ماه می سال گذشته یک درصد افزایش 
یافته و این کمترین افزایش از ژانویه ۲۰۲۱ با ۰.۹ درصد افزایش است. نظرسنجی رویترز افزایش ۱.۷ درصدی 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته را پس از افزایش قیمت تولیدکننده ۴.۱ درصد آوریل نسبت به سال گذشته 
نشان داد. قیمت ها در ماه می در مقایسه با ماه قبل، ۱.۴ درصد کاهش یافت که در مقابل پیش بینی کاهش ۰.۷ 
درصدی بود. قیمت های تولیدکننده برای هزینه های زندگی اهمیت دارد و اگر تولیدکنندگان قیمت های خود 
را افزایــش یــا کاهش دهند، این امر معمولاً حداقل تا حدودی تأثیر بر خانوارها دارد. تورم آلمان در ماه می به 
پایین ترین سطح خود در بیش از یک سال گذشته کاهش یافت و قیمت مصرف کننده کمتر از حد انتظار ۶.۳ 
درصد در سال افزایش یافت. این کمترین افزایش ماهانه از مارس ۲۰۲۲ پس از درگیری روسیه و اوکراین بود.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تأکید کرد که دولت بنای قطع یارانه نقدی هیچ خانواری را ندارد. 
به گزارش ایسنا، سید صولت مرتضوی صبح امروز )چهارشنبه( در حاشیه جلسه هیأت دولت بیان 
کرد: حسب دستوری که رئیس جمهور صادر کردند افزایش ۲۰ درصدی یارانه ها را داشتیم که 
در گام نخســت صرفاً جامعه تحت پوشش نهادهای حمایتی از جامعه کمیته امداد امام خمینی 
)ره( و سازمان بهزیستی را در بر می گرفت به سه دهک اول توسعه داده شد. الان سه دهک اول 
قادر هســتند از این امتیاز، یعنی افزایش ۲۰ درصدی یارانه شان استفاده کنند. به عبارت دیگر 
یارانه ۴۰۰ هزار تومانی سه دهک اول به ۴۸۰ هزار تومان ارتقاء پیدا خواهد کرد. وی در رابطه با 
میزان استقبال مردم از کالابرگ الکترونیکی اطمینان خاطر داد که دولت تحت هیچ شرایطی، بنا 

ندارد که یارانه نقدی مردم را قطع کند.

مرتضوی: دولت تحت هیچ شرایطی بزرگ ترین اقتصاد اروپا خوش درخشید
بنای قطع یارانه را ندارد
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گزیده خبر

قطر دومین قرارداد بزرگ تأمین 
ال ان جی را با چین امضا کرد

شرکت قطر انرژی و شرکت ملی نفت چین )سی ان پی سی( یک قرارداد ۲۷ ساله 
تأمین گاز طبیعی مایع شده )ال ان جی( امضا کردند. به گزارش ایلنا از خبرگزاری 
رویترز، قطر انرژی و سی ان پی ســی امروز )سه شــنبه، ۳۰ خردادماه( قراردادی 
۲۷ ســاله امضا کردند که براساس آن چین ســالانه ۴ میلیون تن ال ان جی از 
قطــر می خرد. این دومین قرارداد بزرگ تأمین گاز قطر با یک شــرکت دولتی 
چین اســت که در کمتر از یک سال گذشته امضا می شود، پیش از این شرکت 
سینوپک چین به منظور خرید سالانه ۴ میلیون تن ال ان جی با شرکت قطر انرژی 
قرارداد ۲۷ ســاله امضا کرده بود. سعد الکعبی، وزیر انرژ قطر و مدیرعامل قطر 
انرژی در آیین امضای این قرارداد گفت: سی ان پی سی در پروژه تولید ال ان جی 
توســعه شرق میدان شمالی قطر سهام دار می شود. این سهم معادل ۵ درصد از 
یک ردیف تولید ال ان جی با ظرفیت تولید ســالانه ۸ میلیون تن است. شرکت 
ســینوپک هم ۵ درصد از یک ردیف تولید ال ان جی با ظرفیت ۸ میلیون تن در 
سال را به دســت آورد. وزیر انرژی قطر تصریح کرد: در حال امضای دو قرارداد 
هستیم که روابط سازنده ما را با یکی از مهم ترین بازارهای گاز در جهان و بازار 
کلیدی محصولات انرژی قطر توسعه می دهد. آسیا، با تمایل به قراردادهای خرید 
و فروش بلندمدت، در خرید ال ان جی از طرح توسعه شرق میدان شمالی که قرار 
اســت ظرفیت تولید ال ان جی این کشور حاشیه خلیج فارس را تا سال ۲۰۲۷ 
میلادی از ۷۷ میلیون تن به ۱۲۶ میلیون تن برساند، از اروپا پیشی گرفته است. 
قرارداد روز سه شــنبه سومین معامله قطر انرژی برای تأمین ال ان جی از محل 
توسعه شرق میدان شمالی به یک خریدار آسیایی خواهد بود. کعبی گفت: دیگر 
خریداران آســیایی نیز در حال مذاکره برای سهام در توسعه هستند. قطرانرژی 
در اوایل سال جاری میلادی پنج قرارداد برای توسعه شرق میدان شمالی امضا 
کرد که نخستین و بزرگ تر از طرح دو مرحله ای توسعه میدان شمالی با ۶ ردیف 
پالایشی برای تولید ال ان جی است، به طوری که ظرفیت تولید ال ان جی قطر را از 
رقم کنونی سالانه ۷۷ میلیون تن به ۱۲۶ میلیون تن در سال ۲۰۲۷ می رساند. 
قطرانرژی برای مرحله دوم توســعه شرق میدان شــمالی قراردادهایی را با سه 

شریک خارجی امضا کرده است. 

راه اندازی کامل واحدهای 
پالایشی باقیمانده ال پالیتو تا ۲ 

ماه آینده
مدیرعامل شــرکت ملی مهندسی و ســاختمان نفت ایران از آغاز به کار واحدهای مهم 
پالایشی این پالایشگاه تا دو ماه آینده خبر داد و گفت: همه واحدهای پالایشی پالایشگاه 
ال پالیتو ونزوئلا تا دو ماه آینده راه اندازی می شود و پیش بینی می کنیم با اعلام نظر طرف 
ونزوئلایی، پالایشگاه تا دو ماه آینده به طور کامل عملیاتی شود. به گزارش ایلنا از وزارت 
نفت، فرهاد احمدی در این باره افزود: بخشــی از واحدهای پالایشــی با پایان تعمیرات 
اساسی در این واحدها، هم اکنون شروع به کار کرده است، اما کار شرکت ملی مهندسی 
و ساختمان نفت ایران به عنوان مجری این پروژه در واحدهای دیگری نظیر واحد تقطیر 
در اتمسفر و تقطیر در خلأ و واحد سالونت )تولید و بازیافت حلال( با توجه به فعال بودن 
پالایشگاه، هم اکنون ادامه دارد و پیش بینی می کنیم تا دو ماه آینده عملیات تعمیرات در 
این واحدها نیز پایان یابد و با هماهنگی بین طرف های ایرانی و ونزوئلایی، این واحدها 
نیز راه اندازی شــود. وی رشد و حمایت شرکت های سازنده تجهیزات پالایشی داخلی را 
یکی از مهم ترین اهداف این پروژه اعلام و بیان کرد: برای تعمیرات اساسی پالایشگاه ال 
پالیتو، نزدیک به ۳ میلیون قطعه نیاز داشتیم که با استعلام از سازندگان ایرانی در ابتدای 
آغاز به کار پروژه، از وضع صلاحیت و توان تولید این شرکت ها در حوزه های مختلف مطلع 
شدیم. مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت تأکید کرد: با حمایت و ایجاد 
ظرفیت لازم برای تولید قطعات و تجهیزات موردنیاز در بین شرکت های داخلی، حدود 
یک هزار و ۶۰۰ شــرکت سازنده داخلی در این پروژه سهیم شدند و تجهیزات تولیدی 
در این شرکت ها به پروژه ارسال شد. احمدی تصریح کرد: این شرکت های داخلی عموماً 
در تولید تجهیزات پالایشی نظیر کنترل ولو، پمپ، ابزارهای مکانیکال، ورق،  کابل، مواد 
شیمیایی، کاتالیســت و... فعال هستند. به گزارش شانا، قرارداد پروژه تعمیرات اساسی 
پالایشگاه فراسرزمینی »ال پالیتو« به عنوان نخستین پروژه فراسرزمینی وزارت نفت، پس 
از دهه ها به همت وزارت نفت دولت ســیزدهم امضا و اجرایی شــد. جواد اوجی، وزیر 
نفت کشــورمان پیش از این از پالایش روزانه ۱۰۰ هزار بشــکه نفت خام کشور در این 
پالایشــگاه، پس از تکمیل عملیات تعمیرات اساســی و راه اندازی خبر داده بود.مجری 
پروژه تعمیرات اساسی پالایشگاه ال پالیتو، شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران 
است که به عنوان بازوی توانمند اجرایی شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی، 
تجربه اجرای پروژه های مهم و موفق پالایشی کشور را در کارنامه دارد. وزارت نفت برای 
نخستین بار موفق خواهد شد با اجرای پروژه های فراسرزمینی در کشور ونزوئلا و دیگر 
کشــورها، افزون بر تضمین بازارهای صادراتی نفت، با صدور خدمات فنی و مهندسی، 
علاوه بر رونق روابط سیاســی و اقتصادی، درآمدهای ارزی کشــور در شرایط تحریم را 

افزایش دهد.

پیشرفت بیش از ۴۰ درصدی 
پروژه هـای جمع آوری گازهـای 

مشعل
ملی  شــرکت  تولید  مدیر 
از  نفت خیز جنوب  مناطق 
درصدی   ۴۴.۲۲ پیشرفت 
جمــع آوری  پروژه هــای 
سال  در  مشــعل  گازهای 
کــه  داد  خبــر   ۱۴۰۲
پیشرفت آن در سال ۱۴۰۱ 
بالغ بر ۲۱.۳۳ درصد بوده 

اســت. به گزارش ایلنا به نقل از شــرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب، 
غلامرضا نورانی به پیشــرفت های حاصل شده در سال ۱۴۰۱ اشاره کرد 
و گفت: برای جمع آوری گازهای ارســالی به مشــعل در حوزه عملیاتی 
مناطق نفت خیز جنوب و تأمین خوراک صنایع پایین دســت و تکمیل 
زنجیــره ارزش تولیــد محصولات در صنعت نفت، طرح های بهســازی 
تأسیسات و جمع آوری گازهای مشعل، با سرمایه گذاری شرکت پالایش 
گاز بیدبلند خلیج  فارس و شرکت پتروشیمی مارون از پاییز سال ۱۳۹۸ 
آغاز شــده اســت. وی تصریح کرد: انتظار می رود با تکمیل پروژه های 
زیرمجموعه این طرح تا پایان سال ۱۴۰۴، همه گازهای ارسالی به مشعل 
در حــوزه اجرای پروژه، جمع آوری و به پالایشــگاه بیدبلند خلیج فارس 
ارسال شــود، طرح جمع آوری گازهای مشعل با سرمایه گذاری شرکت 
پالایش گاز بیدبلند خلیج  فارس شــامل ۲۷ پروژه فرعی است که انجام 
آن با اعتباری بالغ بر ۱۱۰۹ میلیون دلار سبب جمع آوری حدود روزانه 
۵۹۳ میلیون فوت مکعب گاز ارسالی به مشعل می شود و افزون بر تأمین 
کمبود خوراک پالایشگاه بیدبلند خلیج  فارس از آلایندگی محیط زیست 
جلوگیری می کند. مدیر تولید شــرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب با 
ابراز خرســندی از دستاوردها و پیشرفت های حاصل شده افزود: مجموع 
پروژه های واگذارشــده به شرکت پتروشــیمی مارون برای جمع آوری 
گازهای مشعل هشت پروژه بود که سرمایه گذاری مورد نیاز برای تکمیل 
آنها ۱۶۷ میلیون دلار برآورد شده است و با اجرای پروژه های زیرمجموعه 
این طرح، ضمن اجتناب از سوزانده شدن روزانه ۲۴۹ میلیون فوت مکعب 
گاز در حوزه عملیاتی شرکت های بهره برداری نفت و گاز کارون و مارون، 
این مقدار گاز به خوراک مجتمع پتروشیمی مارون اضافه می شود. نورانی 
گفت: عملکرد شرکت یادشده در پیشبرد پروژه ها در سال ۱۴۰۱ سبب 
دستیابی به مقدار پیشرفت ۲۳.۴۹ درصدی در این سال شده و پیشرفت 
کلی طرح تا مقطع کنونی ۴۸.۹۴ است که با کمک شرکت پتروشیمی 
مارون، همه پروژه های زیرمجموعه این طرح تا پایان سال ۱۴۰۳ تکمیل 
می شود و گازسوزی در حوزه عملیاتی طرح، به حداقل ممکن کاهش 

می یابد.

امسالبنزینگراننمیشود
معاون مدیر عامل شــرکت پالایش و پخش فراورده های نفتی با 
بیان اینکه تا پایان ســال هیچ برنامه ای برای تغییر قیمت بنزین 
نداریــم، گفت: ســوخت هایی را که بعضا از برخی کشــورها به 
دلیل آنچه موضــوع پایین بودن کیفیت مطرح می کنند تحویل 
نمی گیریــم و حتی یک لیتر را هم در داخل کشــور به مصرف 
نمی رسانیم.امســال بنزین گران نمی شود/ امکان صادرات بنزین 
به اروپا را هم داریم/ ســوخت برگشت خورده را در داخل مصرف 
نمی کنیم. علی زیار در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، درباره 
مباحثی در زمینه ســه نرخی شدن بنزین اظهار داشت: مباحثی 
که در برخی محافل عنوان می شود ملاک نیست بلکه شاخص ما 
مصوبه ای اســت که دولت اعلام می کند که در این رابطه تاکنون 
چیزی به ما ابلاغ نشده اســت، این موضوع باید از سوی مراجع 
رسمی و مسئولین یعنی  رئیس جمهور و یا وزیر نفت مطرح شود.

وی تصریح کرد: ما برای کنترل مصرف یک سیاست قیمتی داریم 
که قیمت کالایی را که پرمصرف است بالا می بریم تا بهینه مصرف 
شده و حیف و میل نشود، سیاست غیرقیمتی هم داریم که پایش 
و رصد می کنیم و سامانه های جدید بکار می گیریم که در شبکه 
تامین و توزیع اتلاف نداشته باشیم. یک موضوع هم بحث قاچاق 
است برای اینکه مصرف را کنترل کنیم، زیرا قاچاق نیز خود را در 
میزان مصرف نشان می دهد. معاون مدیر عامل شرکت پالایش و 
پخش فراورده های نفتی با تاکید بر لزوم بکارگیری کارت سوخت 
شــخصی برای پایش و کنترل میزان مصرف گفت: اگر مردم از 
کارت سوخت خودشــان استفاده کنند هم می توانیم داده  برای 
تحلیل تولید و مصرف داشته باشیم و هم می توان روی مصرف و 
قاچاق کنترل و مراقبت بیشتری صورت گیرد، اینها سیاست های 
غیرقیمتی برای کنترل و برنامه ریزی و مدیریت مصرف هستند. 
وی خاطرنشــان کرد: اینکه مطرح می شــود الزامی شدن کارت 
سوخت شخصی مقدمه چند نرخی شدن است، صحت ندارد. زیار 
بیان داشــت: تاکنون هیچ درخواستی برای اصلاح قیمت گذاری، 

بالا بردن قیمت و تغییر شــیوه سهمیه بندی و توزیع داده نشده 
و هیچ دســتگاه رســمی و همچنین در قانون چیزی ارائه نشده 
اســت ولی برای سیاســت های کنترلی و برنامه ریزی باید داده 
داشته باشیم تا تحلیل کنیم، بنابراین کارت سوخت شخصی برای 
تولید، مصرف و کنترل قاچــاق  داده های صحیح و قابل اتکا در 
اختیار ما قرار می دهد. وی ادامه داد: در بحث جلوگیری از قاچاق 
سوخت هم به ما کمک می کند، در واقع کارت سوخت هم سامانه 
نظارتی است و هم تولید داده می کند، اگر قرار باشد همه از کارت 
جایگاهدار اســتفاده کنند داده ای در اختیار ما قرار نمی گیرد در 

صورتی می توانیم از سامانه سوخت استفاده مطلوب کنیم که همه 
از کارت شخصی اســتفاده کنند که بتوانیم روی داده ها حساب 
کنیم و تحلیل و برنامه ریزی آینده را داشــته باشیم. معاون مدیر 
عامل شرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی با یادآوری اینکه 
دولت هیچ برنامه ای برای تغییــر قیمت بنزین ندارد، گفت: اگر 
سیاستی ابلاغ شد ما هم در راستای آن سیاست عمل می کنیم اما 
درکل طبق آنچه همه مطلعیم امسال هیچ گونه افزایش قیمتی در 
بنزین و گازوئیل اعمال نخواهد شد و تاکنون هم چیزی غیر از این 
گفته نشــده است، ما فعلا برنامه داریم که همه از کارت سوخت 

شخصی استفاه کنند تا داده های درست داشته باشیم، همچنین 
برنامه های تولید را بــه جدیت پیگیری می کنیم و باضافه اینکه 
روی سیاســت های غیرقیمتی برای کنترل مصرف کار می کنیم. 
وی دربــاره صادرات نیز با اعلام اینکه دولت فعلا صادرات بنزین 
و گازوئیل ندارد، خاطرنشان کرد: غیر از بنزین و گازوئیل برخی 
فرآورده هایی را که مازاد مصــرف داریم، صادر می کنیم، اما بعد 
از کرونا به خاطر مصرف شــدید و غیرمتعارف اولویت تامین نیاز 
داخل اســت، بنابراین صادرات بنزین و نفتگاز نداریم. زیار درباره 
برخی محموله های صادراتی که بعضا برگشت می خوردند، توضیح 
داد: صادرات از مسیر مینی ریفاینری ها و بخش خصوصی صورت 
می گیرد ســوخت تولیدی زیر نظر شــرکت پالایش و پخش با 
کیفیت و استاندارد جهانی است، ما قبلا ۴۰ تا ۵۰ میلیون لیتر به 
تمام بازارهای بین المللی صادرات داشتیم و برگشتی در کار نبود، 
اکنون هم حتی می توانیم به اروپا صادرات داشته باشیم اما فعلا 
مازاد نداریم. وی افزود: ما اکنون سوخت هایی را که بعضا از برخی 
کشورها به دلیل آنچه موضوع پایین بودن کیفیت مطرح می کنند 
تحویــل نمی گیریم و حتی یک لیتر را هم در داخل کشــور به 
مصرف نمی رسانیم، این صادرکنندگان به قیمت صادراتی خوراک 
تحویل می گیرند و سوخت تولیدی را صادر می کنند اینها تحت 
پوشش وزارت صمت صادرات دارند، سوخت تولیدی ما در سطح 
استاندارد حتی اروپا است و در آینده بهتر هم خواهد شد. معاون 
مدیر عامل شرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی گفت: ما در 
حال حاضر نفت کوره، ال پی جی، سوخت جت و نفت سفید صادر 
می کنیم اما در مــورد بنزین و گازوئیل اولویت تامین نیاز داخل 
اســت. صادرات نفت کوره در تابستان ۶۰ میلیون لیتر در روز و 
در زمســتان به ۴۰ میلیون لیتر می رسد، گاز مایع هم به صورت 
محموله های ۳۰ هزار ۵۰ هزار و ۱۰۰ هزار تن و بر اساس انبارش 
در بورس عرضه می شــود. نفت سفید نیز بر اساس مازاد و نیازی 

که خریدار اعلام می کند، صادر می شود.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق اهواز خبر داد
صرفهجویی۷درصدیبخشخانگیدرمصرفبرقدراهواز

ایسنا/خوزســتان مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق اهواز از صرفه جویی ۷ درصدی 
بخش خانگی در مصرف برق خبر داد و گفت: انتظار وزارت نیرو ۱۰ درصد صرفه جویی 
است. عبدالحمید عباس شیاری در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: به صورت روزانه با 
پایش مصرف دستگاه های اجرایی و مشترکان و برقراری ارتباط با مصرف کنندگان برق 
در تلاش هستیم مشکلی در بحث قطعی یا موارد دیگر نداشته باشیم. وی در خصوص 
صرفه جویی در بخش اداری افزود: بیش از ۷۰ درصد از دســتگاه های اجرایی اســتان 

طرح کاهش ساعت اداری را اجرا کرده و کاهش مصرف داشته اند و برای ۳۰ درصدی 
که دستورالعمل ها را رعایت نکرده اند اخطار صادر خواهد شد. مدیرعامل شرکت توزیع 
بــرق اهواز گفت: در بحث تعرفه های خانگی انتظار وزارت نیرو ۱۰ درصد صرفه جویی 
است که خوشبختانه تاکنون ۷ درصد انجام شده است و با برنامه های تشویق محور در 
تلاش هســتیم این میزان افزایش یابد. شیاری ادامه داد: این برنامه ها با اطلاع رسانی 
وســیع در حال انجام اســت و جهت تحقق برنامه های وزارت نیرو تبلیغات محیطی، 
تولید محتوا و اطلاع رســانی انجام شده است و ادامه دارد تا بتوانیم اهداف مورد نظر 

را پیاده سازی کنیم.

برخی نمایندگان پارلمان عراق اعلام کردند که مسئولان وزارت خارجه و برق عراق، پرونده پرداخت بدهی عراق به ایران بابت گاز 
را دنبال می کنند. به گزارش ایلنا از روزنامه الصباح، بهاء النوری، سخنگوی فراکسیون دولت قانون گفت که پرداخت بدهی عراق به 
ایران با برخی سختی ها مواجه است و وزارت خارجه و برق به دنبال عبور از این پیچیدگی ها با طرف ایرانی است. وی افزود که با 
ایران در این خصوص هماهنگی وجود دارد و این حقوقی است که عراق بابت واردات گاز برای نیروگاه های خود باید بپردازد.پ النوری ضمن اشاره به اینکه گاز ایران 
کم هزینه تر و مناسب است، گفت که این مساله از طریق وزارت خارجه و برق حل خواهد شد. از طرفی دیگر باسم الغریباوی، عضو کمیسیون برق و انرژی پارلمان 
عراق گفت که گاز ایران برای نیروگاه های برق عراق مهم است، عراق برای واردات گاز سالانه حدود ۱۰ تریلیون دینار پرداخت می کند، بنابراین ما به پرداخت بدهی 
ها برای تداوم دسترسی به گاز و تولید برق پایبند هستیم. وی توضیح داد که هرگونه توقف ساده واردات گاز، کشور را وارد بحران برق می کند، از این رو در تلاشیم 
مساله تامین گاز را علاوه بر سرمایه گذاری در نیروگاه های گاز عکاز و المنصوریه حل کنیم تا بتوانیم بخشی از گاز نیروگاه های برق را خود تامین کرده و به صورت 
جزئی به خودکفایی برسیم. الغریباوی افزود که پارلمان با حل همه مشکلات با کشورهای همجوار موافق است زیرا عراق به عنوان یک کشور بخش از محیط بین المللی 

است و باید از ارتباط، روابط و منافع مشترک حمایت کرد و منافع کشورمان را بر سایر منافع ترجیح دهیم.

ایسنا/خوزستان مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان گفت: روند افزایشی دما و رشد مصرف برق باعث شده تا شبکه برق 
خوزستان در همین روزهای آغازین پیک به علت پرباری تحت تاثیر قرار بگیرد. محمود دشت بزرگ در گفت و گو با ایسنا، بیان 

کرد: با توجه به وقوع دماهای بالای ۴۵ درجه در سطح استان و پیش بینی روند افزایشی دما در روزهای آینده که خروجی آن رشد مصرف برق در بخش خانگی است، 
شبکه برق منطقه ای خوزستان فشار مضاعفی را متحمل شده است که در صورت تداوم رشد مصرف و پرباری شبکه، علاوه بر خسارت احتمالی به تجهیزات، پایداری 
شبکه را نیز تحت تاثیر قرار خواهد داد. وی افزود: با توجه به این موضوع که در پیک مصرف تابستان بیش از ۸۳ درصد مصرف برق استان مربوط به بخش خانگی 
بوده و از ۸۵۰۰ مگاوات مصرف شــده در خردادماه حدود ۶۰۰۰ مگاوات آن مربوط به بخش سرمایشــی است، مدیریت در بخش خانگی و کاهش وسایل سرمایشی 
می تواند روند رشد مصرف برق را متوقف و در نتیجه تضمین کننده پایداری شبکه برق باشد. مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان گفت: افزایش رشد مصرف و 
ثبت رکوردهای جدید در مصرف نسبت به مدت مشابه در سال های قبل این هشدار را به همراه دارد که عدم رعایت الگو و مدیریت مصرف در بخش خانگی، امکان 

خدمات رسانی مستمر را سلب خواهد کرد و آسایش و رفاه مردم را تحت تاثیر قرار خواهد داد.

یک مقام عراقی خبر داد؛

پرونده پرداخت طلب ایران روی میز وزارت خارجه 
و برق عراق

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان:

شهروندان جهت پایداری شبکه برق، مدیریت 
مصرف را جدی بگیرند
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گزیده خبر

اخطار شورای رقابت به 
خودروسازان گران فروش

به دنبال تخلف برخی خودروســازان در اعلام قیمت های ابلاغی، شورای رقابت 
اعلام کرد: هرگونه تغییر قیمت های درب کارخانه ابلاغی شورای رقابت، تخلف 
محسوب شده و علاوه بر رســیدگی در شورای رقابت، موضوع از طریق مراجع 
نظارتی پیگیری خواهد شــد. به گزارش ایلنا، شورای رقابت با توجه به بازخورد 
مطالبات مردمی و بر اساس وظایف ذاتی خود در نظارت و بازرسی نحوه اجرای 
دســتورالعمل های صادره، طی نامه ای به امضاء رئیس این شورا به خودروسازان 
اخطار داد. در متن این نامه آمده اســت:  شکایات متعدد واصله به شورای رقابت 
حاکی از وقوع تخلف از قیمت های ابلاغی شورای رقابت در خصوص خودروهای 
سواری اســت. تأکید می شــود هرگونه تغییر قیمت های درب کارخانه ابلاغی 
شــورای رقابت، تخلف محسوب شده و علاوه بر رســیدگی در شورای رقابت، 
موضوع از طریق مراجع قضاوتی و نظارتی پیگیری خواهد شد.  در ادامه این نامه 
آمده است: همه شــرکت های خودروساز  مکلفند با توجه به مفاد ماده ۷ قانون 
ساماندهی صنعت خودرو، قیمت های فروش خودروهای تولیدی خود را شامل 
قیمت ابلاغی شــورای رقابت به عــلاوه هزینه های مصرف  کننده به تفکیک، به 
شورای رقابت اعلام کنند و با توجه به ماده ۴ آئین نامه اجرایی قانون حمایت از 
حقوق مصرف کنندگان خودرو، قیمت  های فروش خود را در پایگاه اطلاع رسانی 
شرکت، در دسترس عموم قرار دهند. در بخش پایانی این نامه آمده است: شایان 
ذکر است در صورت استنکاف از انجام تکالیف قانونی فوق الذکر اقدامات قانونی 

مقتضی به عمل خواهد آمد.

کارنامه پربار بانک های خصوصی در 
ایفای مسئولیت های اجتماعی

امروزه کســب وکارها و فعالان اقتصادی به اهمیت نقش و تاثیرگذاری شــان در 
اجتماع و لزوم توجه به ذینفعان غیرمسقیم برای شکوفایی جامعه واقفند؛ مدیران 
این ســازمان ها در کنار توجه به سودآوری کسب و کار و تامین منافع ذینفعان 
اعتقاد دارندکه که حضور و فعالیت آنها، وابسته به سلامتی و توسعه جامعه است. 
بنابراین کسب وکارهای مختلف تحت عنوان »مسئولیت اجتماعی« برای بهبود 
شرایط جامعه و توسعه پایدار نیز، تلاش می کنند. بانک های خصوصی طی دو دهه 
گذشته تلاش کرده اند شرایطی را درون و بیرون سازمان هایشان فراهم کنند که 
همزمان با پایبندی به تعهدات خود به کارکنان و ذی نفعانشان، به بهبود وضعیت 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جامعه نیز کمک کنند. حضور بانک های خصوصی 
در کشور زمینه ساز بهبود فضای ارائه خدمت و اصلاح شرایط شعب بانکی شد و 
استاندارهای تکریم مشتری و ارتقای کیفیت ارائه خدمات و مشتری مداری پس 
از حضور بانک های خصوصی به صورتی ملموس در جامعه مشــاهده می شــود. 
شــفافیت عملکرد- یکی از دغدغه های بانک های خصوصی افزایش شــفافیت 
و اطلاع رســانی در مورد عملکردشان به ســهام داران و مشتریان  فعلی و بالقوه 
آنهاست. این بانک ها به طور مرتب در کنار انتشار صورت مالی حسابرسی شده در 
سایت کدال، در وبسایت های خود نیز گزارش سالانه، اطلاعات سهام و رویه های 
جاری خودشان را ارائه می دهند. علاوه بر این، در جلسات سالانه مجمع عمومی، 
بانک ها در مورد ترازنامه، صورت ســود و زیان سال مالی قبلی، صورت دارایی و 
مطالبات شــرکت و غیره گزارش می دهند که این گزارش ها در وبسایت بانک ها 
نیز در اختیار مردم قرار می گیرند.اشتغال زایی بانک های خصوصی- یکی از نتایج 
فعالیت بانک های خصوصی، اشتغال زایی در سطوح مختلف و برای مهارت های 
گوناگون اســت. با توجه به نیازهای مختلف کسب وکار بانکی، آنها صدها شغل 
در زمینه هــای تخصصی )از جمله مهندســان رایانه، کارشناســان امور مالی، 
کارشناســان ارتباطات و غیره( و مشاغل خدماتی، ایجاد می کنند. این مشاغل 
در ســاختمان های مرکزی و شعب تهران و شهرستان ها، نه تنها انگیزه ای برای 
مهاجرت نکردن به خارج از کشور فراهم می کنند، بلکه کارشناسان شهرستان ها 
را نیــز به تــداوم زندگی در اســتان های خود ترغیب می کنند. عــلاوه بر این، 
تسهیلاتی که آنها به کسب وکارهای گوناگون ارائه می کنند، در کنار اشتغال زایی 
مذکور، امکان رشد، رقابت و حتی خودکفایی را برای شرکت های داخلی فراهم 
می کند. از ســوی دیگر، فعالیت همه این کســب وکارها به گردش نقدینگی در 
بخش های مختلف کشــور و حتی مناطق کمتر برخوردار، منجر می شود که در 
نهایت به توسعه اقتصادی کشور کمک می کند. نقش اجتماعی بانک ها- مشارکت 
و اجرای پروژه های عام المنفعه برای افزایش سطح رفاه جامعه و کاهش مشکلات 
اجتماعــی و فرهنگی بخش دیگری از فعالیت های حوزه مســئولیت اجتماعی 
بانک های خصوصی است. در سال های گذشته، بانک های خصوصی به تنهایی یا با 
مشارکت سایر نهادها، پروژه های متعددی را در زمینه هایی مانند احداث صدها 
مدرسه در نقاط کم برخوردار کشور، تجهیز مدارس و کتابخانه ها، حمایت از 
دانشــجویان و دانش آموز مستعد، تجهیز مراکز درمانی، خانه های بهداشت 
و بیمارســتان ها و بازسازی مسکن هم میهنان زلزله زده و کمک به بازسازی 
مناطق سیل زده اجرا کرده اند. در بخش های علمی و فرهنگی نیز  بانک های 
خصوصی با حمایت از انتشــار کتاب های تخصصی و فاخر از فعالان حوزه 
نشر حمایت کرده اند. در حوزه های فیلم و موسیقی نیز، بانک های خصوصی 
از تولید فیلم های ســینمایی فاخر و اجراهای تئاتر و گروه های موســیقی، 

حمایت کرده اند.

مدیرکل پشتیبانی امور دام خوزستان عنوان کرد

معطلی ۶ کشتی در لنگرگاه 
بندرامام

ایسنا/خوزستان مدیرکل پشتیبانی امور دام خوزستان از معطلی ۶ کشتی حامل 
نهاده هــای دامی در لنگرگاه بندر امام خمینی )ره( به دلیل مشــکلات اســناد 
ارزی خبر داد. حمید بدوی در گفت و گو با ایسنا، در خصوص آخرین وضعیت 
واردات نهاده های دامی به کشــور از طریق بندر امام خمینی )ره( اظهار کرد: در 
حال حاضر ۶ کشــتی اقیانوس پیما حامل نهاده های دامی در لنگرگاه بندر امام 
خمینی)ره( در انتظار رفع مشــکل اســناد ارزی هستند. وی افزود: باید مشکل 
پرداخت ارز مورد نیاز برای این کشــتی ها حل و با تامین ارز لازم، اســناد ارزی 
دریافت شــود و سپس کشتی ها در بندر امام خمینی پهلوگیری و تخلیه شوند. 
مدیرکل پشتیبانی امور دام خوزستان گفت: مسئولیت تامین ارز این کشتی بر 
عهده دســتگاه های متولی است که پیگیر این مساله هستند و امیدواریم هرچه 
سریعتر با حل مشکل اسناد ارزی شاهد پهلوگیری و تخلیه این کشتی ها باشیم. 
بدوی ادامه داد: این ۶ کشــتی حامل محموله های نهاده های دامی ذرت، جو و 
کنجاله هســتند که به صورت برنامه ریزی شده از سوی شرکت پشتیبانی امور 
دام وارد کشور می شوند. وی افزود: کار آخرین محموله های تخلیه شده در بندر 
امام خمینی )ره( در اواسط خردادماه انجام شد که ۲ فروند کشتی اقیانوس پیما 

حامل ۱۲۵ هزار تن نهاده دامی در این بندر پهلوگیری و تخلیه شدند.
مدیر مجتمع معدنی سرب نخلک خبر داد؛

اتصال تونل اسپیرال به طبقه منفی ۲۰۰ متر معدن
مدیر مجتمع معدنی سرب نخلک از اتصال تونل اسپیرال )طرح استخراج مکانیزه( 
به کارگاه های اســتخراج در طبقه منفی ۲۰۰ متــر خبر داد و گفت: با اجرای این 
طرح، دسترسی به طبقات زیرزمینی و انتقال ماشین آلات به این طبقات بیش از 
پیش امکان پذیر خواهد شد.به گزارش روابط عمومی مجتمع معدنی سرب نخلک، 
عارف باقری مدیر مجتمع سرب نخلک درباره پیشروی تا عمق ۲۰۰ متری توضیح 
داد: به منظور ســهولت دسترسی، کاهش هزینه های استخراج، استفاده از ماشین 
آلات جدید و بــه روز معدنی در طبقات مختلف زیر زمینی و همچنین به منظور 
تهویه و تردد مطمئن پرسنل، مجتمع معدنی سرب نخلک به عنوان اولین واحد در 
مجموعه ایمپاســکو  و ایمیدرو اقدام به حفر تونل اسپیرال کرد.وی در ادامه افزود: 
تا پیش از اجرای این طرح دسترسی به طبقات زیرزمینی صرفا به وسیله آسانسور 
انجام می شد و امکان انتقال ماشین آلات معدنی به طبقات زیرزمینی وجود نداشت.

باقری تصریح کرد: با پیشــرفت فیزیکی طرح استخراج مکانیزه در گام نخست، در 
اســفند سال ۹۹ اتصال به طبقه ۱۲۵ متری، در مرداد ماه ۱۴۰۱  اتصال به طبقه 
۱۶۵ متری و در خرداد ۱۴۰۲ اتصال به طبقه ۲۰۰ متری را شــاهد بودیم که این 
امر با همت بلند و تلاش و پشتکار و همراهی پرسنل راهبر و نظارت مجتمع صورت 
پذیرفت.وی ادامه داد: راهبر مجتمع با تهیه و تجهیز پروژه به ماشین آلات معدنی 
مکانیزه، باعث افزایش ظرفیت تولید و ارتقاء ایمنی با به کارگیری این ماشین آلات 

در معدن زیر زمینی شده است.

رئیس اتاق اصناف ایران مطرح کرد:

روسای اتحادیه ها در جریان پلمپ ها هستند
رئیس اتاق اصناف ایران اظهار کرد: حجاب شــرعی را باید همه 
رعایت کنند و در هفته آینده جلســات تخصصی نسبت به این 
موضوع را برگزار می کنیم و چالش های ایجاد شده در این موضوع 
را بررســی می کنیم. به گزارش خبرنگار اقتصادی ایلنا، حسین 
طاهر محمــدی رئیس اتاق اصناف ایران به مناســبت روز ملی 
اصناف، با بیان اینکه بیش از ۳ میلیون نفر در اصناف مشــغول 
فعالیت هستند، گفت: در دوره جدید هیات رییسه شفاف سازی  
را در دستور کار خود قرار دادیم و  فصل جدیدی در اتاق اصناف 
به وجود آوردیم و تلاش داریم که بخش خصوصی مستقل ایجاد 
که بتواند اثرگذار باشــد. وی با اشاره به اهمیت حوزه نان، گفت: 
عرضه هر کالا تابع مولفه های  تولید است ایجاد رابطه بین تولید و 
بازار و شبکه توزیع بخشی از تکالیف ماست در پایین رفتن کاهش 
هزینه ایفا نقش می کند. وی در پاسخ به این پرسش خبرنگار ایلنا 
که روســای اتحادیه نســبت به پلمپ واحدهای صنفی به دلیل 
عدم رعایت حجاب اظهار بی اطلاعی می کنند این در حالیست که 
طبق قانون نظام صنفی اتحادیه باید در جریان امور قرار بگیرند تا 
اتاق اصناف در کجای ماجرای پلمپ واحدهای صنفی قرار گرفته 
اســت؟ گفت: حجاب شرعی را باید همه رعایت کنند و در هفته 
آینده جلسات تخصصی نسبت به این موضوع را برگزار می کنیم 
و چالش هــای ایجاد شــده در این موضوع را بررســی می کنیم. 
دستورالعمل هایی در این خصوص ابلاغ شده است کسبه همراه 

رئیس اتاق اصناف ایران ادامه داد: کســبه علاقه مند هستند که برسیم کسبه با کار خود چرخه اقتصاد را به حرکت در می آورند.و همگام  هستند و در نهایت به ســازوکار درستی در این زمینه 
وضعیت حجاب ســامان پیدا کند و این مشکل حل شود؛ و من 
بعید می دانم که خارج از  قوانین این پلمپ ها صورت گرفته باشد 
و روســای اتحادیه در جریان پلمپ ها هستند.طاهر محمدی در 
پاسخ به پرســش دیگر خبرنگار ایلنا، برخی واحدهای صنفی با 
تراکنش بالا علاقه ای به استفاده از پز ندارند و  به مشتریان خود 
شماره حســاب می دهند آیا امکان رصد تراکنش های مالی این 
واحدها وجود دارد؟ تاکید کرد: تکلیف قانونی که واحد صنفی باید 
از  دســتگاه پز استفاده کند وجود ندارد و ما گزارشی از تعطیلی 
واحدهای صنفی به دلیل پرداخت مالیات نداشتیم و کسبه همه 
بــه پرداخت مالیات در چارچوب قوانین باور دارند و این مهم در  
تعداد اظهارنامه کسبه قابل رصد است. طاهر محمدی با تاکید بر 
اینکه اگر اصناف نسبت به مالیات شکایت داشته باشند می توانند 
در دیــوان عدالت اداری طرح دعوا کنــد، افزود: از وزیر اقتصاد و 
پورابراهیمی ،رییس کمیســیون اقتصادی مجلس، در این تشکر 
می کنم چراکه موضوعات مالیات ما را با جدیت پیگیری و در این 
خصوص تشکیل جلسه دادند. طلب مهلت برای تسلیم اظهارنامه 
اصناف کردیم و همچنین اصناف بتوانند از  تبصره ۱۰۰ استفاده 
کنند. همچنین قوانین به ســازمان امور مالیاتی اجازه داده است 
هر حسابی که از  سطح معمولی تراکنش اش بیشتر بود را بررسی 

و ورود کنند.

با پیوستن ۴۱ دستگاه نفت کش نو انجام گرفت؛

نوسازی ناوگان حمل و نقل 
فرآورده های نفتی منطقه آذربایجان 

شرقی
تبریز – شــیعه نواز: مدیر شــرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی منطقه آذربایجان شــرقی از 
نوســازی و تقویت سوخت رسانی با پیوستن ۴۱ 
دســتگاه نفت کش نو به نــاوگان حمل و نقل 
فرآورده های نفتی منطقه خبر داد. ناصر راشدی 
با اشاره به اهمیت ویژه حمل و نقل فرآورده های 
نفتی در فرآیند سوخت رســانی و چرخه اقتصاد 
کشــور گفت: با پیگیری مدیریت و مســئولین منطقه در ســال ۱۴۰۱ جهت نوسازی و تقویت 
ناوگان سوخت رســانی منطقه، تعداد ۴۱ دستگاه نفتکش نو جایگزین نفتکش های فرسوده و با 
عمر بالا شــد.  مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه آذربایجان شرقی با تأکید بر 
ضرورت نوسازی ناوگان حمل و نقل فرآورده های نفتی افزود: نفتکش های جدید مجهز به سیستم 
طرح کهاب هســتند که علاوه بر صرفه جویی در هــدر رفت بخارات بنزین در کاهش آلایندگی 
زیســت محیطی نیز مؤثر واقع خواهند شــد. لازم به ذکر است تأمین و توزیع فرآورده های نفتی 
در گســتره عملیاتی منطقه آذربایجان شرقی با بیش از ۴8۰ دستگاه نفتکش فعال و تلاش های 
بی وقفه کارکنان خدوم، رانندگان ساعی نفتکش و شرکت های حمل و نقل فرآوردهای نفتی انجام 
می شود. برگزاری جلسه کارگروه پیشگیری و مقابله با قاچاق و عرضه خارج از شبکه فرآورده های 
نفتی مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه آذربایجان شرقی همچنین از برگزاری 
اولین جلســه کارگروه پیشگیری و مقابله با قاچاق و عرضه خارج از شبکه فرآورده های فرآورده 
های نفتی استان با حضور رزمی، معاون امنیتی و انتظامی استانداری، مدیریت و مسئولین منطقه 

و اعضای کارگروه در ستاد این منطقه خبر داد. 

پیام تبریک مدیرعامل شرکت مجتمع 
فولاد خراسان به مناسبت بیست و دومین 

سالروز آغاز تولید در شرکت

۲۲ ســال از شروع فعالیت نخســتین خط تولید »مجتمع فولاد خراسان« در نیشابور 
بزرگ، این پیوندگاه اســطوره و تاریخِ ایران زمین میگذرد و برگی دیگر از پیشــینهی 
ســازنده و تابناک این دیار که از محورهای مهم ســازندگی و آبادانــی ایران در ادوار 
گوناگون تاریخ بوده، واژه ۲۲ ســالگی را در میان سطور و واژه هایش جای داده است.از 
۳۱ خردادماه سال ۱۳8۰، که شرکت »مجتمع فولاد خراسان« با راه اندازی خط »نورد« 
خود، به جمع تولیدکنندگان فولاد ایران پیوســت، تا امروز که با ظرفیت تولید سالانه 
بیش از ۱.۲ میلیون تن فولاد خام و راه اندازی کارخانه های »احیا مستقیم«  و »گندله 
ســازی« با توانایی تولید بیش از ۱.۴ میلیون تن آهن اســفنجی و ظرفیت تولید ۲.۵ 
میلیون تن گندله ســنگ آهن در سال، موفق به تکمیل زنجیره تولید خود در نیشابور 
شده، راهی سراسر افتخار، پیموده شده تا نام نیشابور و خراسان در منظومه اقتصادی و 
اطلس تولید کشور، جایگاهی معتبر و بلند آوازه بیابد. مسیری پرفروغ که دستاوردهای 
مبارکی همچون »ممانعت از خام فروشی منابع سرزمینی و ذخایر سنگ آهن کشور«، 
»تحول و شــکوفایی در اقتصاد منطقه«، »اشــتغالزایی پایدار«، »صادرات محصول با 
کیفیت و حضور سربلند در بازارهای بین المللی« از نقاط شاخص و امیدآفرین آن است.

در کنار این توفیقات، برنامه ی »تکمیل زنجیره تولید فولاد از معدن تا محصول نهایی« 
در خراســان رضوی به عنوان نخستین اســتان برخوردار از تمام حلقه های زنجیرهی 
ارزش، رشد و ارتقای توان »ساخت داخل« در تامین قطعات و تجهیزات، ایفای موثر و 
به هنگام مسئولیت اجتماعی شرکت به عنوان شهروندی حقوقی و پیروی از الگوهای 
توســعه پایدار مبتنی بر حفاظت از محیط زیست، از اراده پولادین سهامداران، مدیران 
و کارکنان  توانمند، متعهد و متخصص بزرگ ترین قطب تولید فولاد شــرق کشــور 

روایت می کند.

اشتغال زایی ۲ هزار نفر در 
مجتمع پتروشیمی ایلام 

ایــلام ،صبح اقتصاد_معاون مجتمع پتروشــیمی ایلام گفت: پتروشــیمی ایلام با احداث 
پالایشــگاه گاز استان به منظور استفاده از میادین گازی تنگ بیجار و  کمان کوه و استفاده 
از محصولات اتان طراحی و اجرا شده است. بهزادیاری افزود: این مجتمع دارای تعداد چهار 
واحد شــامل ســرویس های جانبی )با هدف تامین پایدارسرویس های مورد نیاز واحدهای 
تولیدی مجتمع(، شیرین سازی )تصفیه خوراک ارسالی از پالایشگاه گاز و به حدمجاز رساندن 
میزان گوگرد و ارسال به واحد الفین(، الفین )الفین ایلام به عنوان الفین ۱۳م خوراک ارسالی 
از پالایشگاه گاز جهت تبدیل شدن به محصولات ارزش( و پلی اتلین سنگین )به عنوان حلقه 
انتهایی زنجیره تولید در پتروشــیمی اتلین را به پلی اتیلن تبدیل ( است. وی به واحدهای 
تولیدی مجتمع پتروشیمی ایلام اشاره کرد و گفت: پتروشیمی ایلام دارای واحدهای مختلف 
از جمله اچ دی با ظرفیت ۳۰۰ هزار تن در سال، واحد الفین با ظرفیت ۴۵8 هزار تن اتیلن در 
سال و واحد اس آر یو با ظرفیت ۳/۴۵۳ هزار تن برش است. یاری خاطرنشان کرد: پتروشیمی 
ایلام بر اســاس اصل رضایت مندی مشتریان خود حفظ و ارتقای سطح کیفیت محصولات 
تولیدی را ســرلوحه اهداف خود قرار داده اســت.  وی افزود: استانداردسازی سیستم های 
مدیریتی با دریافت گواهینامه های ایزو به صورت سیستم یکپارچه از قبیل سیستم مدیریت 
کیفیت مبتنی بر استاندارد ایزو ۹۰۰۱، سیستم مدیریت زیست محیطی مبتنی بر استاندارد 
ایزو ۱۴۰۰۱ و همچنین سیســتم مدیریت ایمنی و بهداشت حرفه ای مبتنی بر استاندارد 
عمل می کند.  یاری با بیان اینکه بیش از ۲ هزار نفر در پتروشیمی ایلام به صورت مستقیم 
مشغول به کار هستند، گفت: وجود پتروشیمی در منطقه باعث افزایش اشتغال پایدار شده و 
بارقه های امید در استان ایلام را در پی داشته است.  مجتمع پتروشیمی استان ایلام در سطح 
۲۱۲ هکتار در شهرستان چوار از سال۱۳8۲ عملیات اجرایی خود را آغاز و  در سال۱۳۹۲ با 

افتتاح اولین واحد تولیدی پلی اتیلن سنگین اغاز به کار کرد.
بازرس قضایی و بازرس کل امور صمت سازمان بازرسی کل کشور مطرح کرد:
 بررسی و پایش کیفیت خودرو و قطعات 
آن توسط بازرسان سازمان بازرسی در 

سال جاری
 بازرس قضایی و بازرس کل امور صنعت، 
معدن و تجارت سازمان بازرسی کل کشور 
با بیان اینکه کیفیــت قطعات خودرو در 
برخی محصولات ســایپا به طور نســبی 
ارتقاء داشته اســت، گفت: سعی سازمان 
بازرسی کل کشور بر این است که با نظارت 
هــای متناوب از خطــوط تولید، کیفیت 
محصولات خودروسازان که مطالبه جدی 

مردم است را مورد بررسی قرار دهد.به گزارش سایپانیوز، محمود صلبی در حاشیه بازدید 
از خطوط تولید محصولات گروه خودروســازی ســایپا، تصریح کرد: تیم بازرسی سازمان 
بازرسی کل کشور که در شرکت های خودروسازی مستقر است؛ روند تولید خودرو، کیفیت 
محصولات و قطعات مربوط را مورد ارزیابی و پایش قرار می دهد.او با بیان اینکه در ماه اخیر 
و ماه های آتی تیم بازرســی سازمان بازرسی کل کشور، کیفیت قطعات مورد استفاده در 
خط تولید گروه خودروســازی سایپا و ایران خودرو را بررسی می کند، افزود: سعی بر این 
اســت که با نظارت های مستمر، خودروسازان بتوانند کیفیت محصولات تولیدی خود را 
ارتقا داده و بیش از گذشته، رضایت مردم را کسب کنند.بازرس قضایی و بازرس کل امور 
صنعت، معدن و تجارت ســازمان بازرسی کل کشور تصریح کرد: برای آنکه فرایند تولید 
خودرو بهتر از گذشــته شود، قطعات مورد استفاده خودروسازان به آزمایشگاه های دارای 
تاییدیه صلاحیت، داده خواهد شــد تا با ارزیابی کارشناســی آن، نظرات خود را نسبت به 
کیفیت قطعات ارایه دهند، لذا ۴ تا ۶ ماه دیگر نتایج آن استخراج و اعلام خواهد شد.  این 
امر در قطعات حســاس و حیاتی خودرو با حساسیت بیشتری دنبال می شود.او افزود: با 
مشخص شدن نتایج آزمایش قطعات مورد استفاده در خودروها، با اطلاعات جامع تری می 

توان محصولات را ارزیابی کرد.

سفیر اسرائیل در امارات از افزایش ۴۱.۵ درصدی مبادلات تجاری امارات و اسرائیل در ۵ ماه نخست امسال در مقایسه با 
مدت مشابه سال گذشته خبر داد. به گزارش ایلنا از »الجزیره«، »امیر حایک«، سفیر اسرائیل در امارات، با انتشار توئیتی 
نوشت که حجم مبادلات تجاری اسرائیل و امارات در ۵ ماه نخست امسال به ۱.۲۹ میلیارد دلار رسیده که نسبت به ۹۱۲ 
میلیون دلار در ۵ ماه نخست سال گذشته رشد ۴۱.۵ درصدی را نشان می دهد. او تأکید کرد که این مبلغ شامل مبادلات 
دو طرف در بخش نرم افزاری نمی شــود. حایک روز یکشــنبه گذشته در مصاحبه با شبکه i۲۴news اسرائیل گفته بود که 
مبادلات تجاری اســرائیل و امارات در بازه یک ســاله از ۳ میلیارد دلار گذشته است و افزوده بود که بیش از یک میلیون 
اســرائیلی به امارات سفر کرده اند. وی همچنین بر عزم »بنیامین نتانیاهو«، نخست وزیر اسرائیل، برای حضور در نشست 
آب وهوای سازمان ملل در دبی خبر داد و تأکید کرد که احتمالا نتانیاهو دیداری جداگانه از ابوظبی خواهد داشت. امارات 

و اسرائیل در ۱۳ اوت ۲۰۲۰ توافق برقراری روابط امضا کردند.

رئیس پارک علم و فناوری خراســان جنوبی گفت: در صدد هســتیم تا بتوانیم زمینه ارتباط هرچه بیشتر فناوران ایرانی و تجار 
افغانســتانی را در بیرجند به ویژه در بازارچه مرزی ماهیرود، فراهم آوریم. دکتر محمدحسن مجیدی در گفت وگو با ایسنا، گفت: 
استان خراسان جنوبی در شرقی ترین نقطه ایران هرچند از منظر اقلیمی یکی از استان های محروم ایران است، ولی از نظر تربیت 
نیروی انســانی متخصص و متعهد، جزو استان های پیشرو کشور به شمار می رود. وی افزود: موقعیت جغرافیایی و بیشترین مرز 

مشــترک خاکی به میزان ۳۳۱ کیلومتر با کشــور افغانستان، وجود دو بازارچه مرزی و عبور دو کوریدور بزرگ ترانزیتی کشور "چابهار به سرخس" و " بندر عباس به 
مشهد" از این استان شرایط اقتصادی ویژه ای را فراهم کرده است. رئیس پارک علم و فناوری خراسان جنوبی، ادامه داد: با عنایت به این ظرفیت، پارک علم و فناوری 
خراسان جنوبی در صدد است تا بتواند زمینه ارتباط هرچه بیشتر فناوران ایرانی و تجار افغانستانی را در بیرجند به ویژه در بازارچه مرزی ماهیرود، فراهم آورد. مجیدی، 
بازار بی انتهای افغانستان و نیاز مبرم این کشور به فناوری از یک سو و نزدیکی استان خراسان جنوبی و دسترسی آسان تجار افغان به این منطقه از سوی دیگر را از 
جذابیت های اقتصادی و سرمایه گذاری برای طرفین برشمرد. وی در ادامه گفت: پارک علم و فناوری خراسان جنوبی با استقرار بیش از ۲۰۰ شرکت دانش بنیان و فناور 
مستقر در چهار مرکز رشد در شهرستان های بیرجند، فردوس، قاین و طبس در شرقی ترین نقطه ایران آمادگی کامل خود را جهت ایجاد زمینه ارتباطات و تعاملات 

اقتصادی بین المللی بین شرکت های دانش بنیان  و فناور مستقر در پارک های علم و فناوری کشور و تجار کشور افغانستان اعلام می کند.

مبادلات تجاری امارات و رژیم صهیونیستی به 
۱.۲۹ میلیارد دلار رسید

استفاده از ظرفیت بازارچه مرزی ماهیرود برای توسعه بازار 
دانش بنیان ها
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گزیده خبر

نایب رئیس اول کمیسیون اقتصادی مجلس:

بانک سینا نقش مؤثری در کمک به محرومیت زدایی 
دارد

بانک سینا در پرداخت تسهیلات به ویژه در مناطق محروم و کمتر برخوردار 
انصافاً عملکرد خوبی داشته است.شهباز حسن پور، نایب رئیس اول کمیسیون 
اقتصادی مجلس گفت: بانک سینا از جمله بانک هایی بوده است که در بحث 
پرداخت وام ها علی الخصوص در مناطق محروم عملکرد خوبی داشته است.

نماینده مردم شهرستان های سیرجان و بردسیر در مجلس شورای اسلامی 
افزود: بانک ســینا در حوزه اقتصاد مقاومتی از طریق پرداخت تسهیلات به 
بخش های مختلف تولیدی و تسهیلات اشتغالزایی، قدم های خوبی برداشته 
اســت.وی تصریح کرد: سیاست ریاست بنیاد مستضعفان، محرومیت زدایی 
و رفع فقر مطلق در تمام نقاط کشــور است و همین موضوع به بانک سینا 
نیز به عنوان زیرمجموعه این نهاد تســری یافته و بانک ســینا نیز اقدامات 
ارزشمندی در این حوزه داشته است که از جمله آن ها می توان به پرداخت 
تسهیلات خوداشتغالی، اشتغالزایی و حمایت از جامعه هدف بنیاد و سازمان 

بهزیستی اشاره کرد.

خدمت جدید »سامانه توثیق الکترونیکی دارایی ها« 
در بانک صادرات ایران راه اندازی شد

سید ضیاء ایمانی، مدیرعامل بانک صادرات ایران از پیاده سازی سامانه توثیق 
الکترونیکی دارایی ها برای تسهیل پرداخت وام در این بانک خبر داد و گفت: 
این سامانه ضمن تسهیل دسترســی مشتریان به تسهیلات بانکی، ارتقای 
عدالت مالی را نیز در پی دارد.به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، 
سیدضیاء ایمانی گفت: دریافت تسهیلات خرد در نظام بانکی عموما با چالش 
معرفی ضامن معتبر روبرو است. بر این اساس بانک صادرات ایران در مرحله 
نخست، با هدف رفع نگرانی متقاضیان تسهیلات، سامانه توثیق الکترونیکی 
ســهام را عملیاتی کرده است.وی افزود: مشتریان دارای کد سجام در بانک 
صادرات ایران، در هنگام دریافت تسهیلات می توانند به سادگی یک خرید 
اینترنتی، بخشــی از دارایی ســهام خود را به عنوان وثیقه در سامانه ثبت 
کنند.مدیرعامل بانک صادرات ایران، اجرای این طرح را کمک به ثبات بازار 
سرمایه دانســت و افزود: متقاضیان برای تأمین منابع مالی مورد نیاز خود، 
به جای فروش ســهام می توانند آن را نزد بانک صــادرات ایران به صورت 
آنلایــن و الکترونیکی به وثیقه بگذارند. بدین ترتیب این ســامانه به ثبات 
بازار ســرمایه و کاهش خرید و فروش هیجانــی در بورس کمک می کند.

ایمانی تاکید کرد: ســامانه توثیق الکترونیکی دارایی ها در مرحله اول برای 
تســهیلات خرد تا سقف 200 میلیون تومان عملیاتی شده است. با تکمیل 
این سامانه، همه دارایی های با ثبات، قابل وثیقه گذاری خواهند بود.وی ادامه 
داد: با فراهم شدن امکان توثیق بیمه عمر، صندوق های سرمایه گذاری و سایر 
دارایی ها و ارائه این خدمت توســط بانک صادرات ایران به سایر مؤسسات 
اعتباری، متقاضیان به راحتی می توانند با توثیق الکترونیکی دارایی های خود، 

تسهیلات مورد نیاز خود را دریافت کنند.

چهل و سومین مرحله قرعه کشی حساب های قرض 
الحسنه پس انداز بانک مسکن

مدیر امور روابط عمومی و حوزه مدیریت بانک مسکن آخرین مهلت شرکت 
در قرعه کشی حســاب های قرض الحسنه پس انداز بانک مسکن را پایان 
تیرماه ســال 1402 اعلام کرد.به گزارش پایگاه خبری بانک مسکن- هیبنا 
، مهدی احمدی مدیر امور روابط عمومی و حوزه مدیریت بانک مســکن، با 
تأکید بر این که بانک مســکن به ســنت سال های گذشته، در سال جاری 
چهل و ســومین دوره قرعه کشی حســاب های قرض الحسنه پس انداز را 
اجرایی خواهد کرد، گفت: ســپرده گذاران برای شرکت در چهل و سومین 
دوره قرعه کشــی برای افتتاح حســاب یا تکمیل موجودی تا پایان تیر ماه 
مهلت دارند.احمدی با تأکید بر این که حداقل موجودی جهت شــرکت در 
قرعه کشــی حساب های قرض الحسنه پس انداز در دوره جاری، 500هزار 
ریال خواهد بود، گفت: بدیهی اســت جهت شرکت در قرعه کشی علاوه بر 
حفظ حداقل موجودی طی 3 ماه یا 90 روز متوالی، مفتوح بودن حساب و 
داشــتن حداقل موجودی 500 هزار ریال در روز قرعه کشی ضروری است.

مدیر امور روابط عمومی و حوزه مدیریت بانک مســکن در بخش دیگری از 
صحبت های خود به جوایز چهل و ســومین دوره قرعه کشی بانک مسکن 
نیز اشــاره کرد و گفت: بانک مســکن به 84 نفر از برنــدگان به قید قرعه 
کمــک هزینه خرید خودرو داخلی هریک به مبلغ 1 میلیارد ریال پرداخت 
خواهــد کرد.وی افزود: 1000کمک هزینه خرید لوازم خانگی تولید داخلی 
هر یک به مبلغ 500میلیون ریال نیز به دیگر شرکت کنندگان در قرعه کشی 
بزرگ حســاب های قرض الحسنه بانک مسکن در سال جاری اعطا خواهد 
شد.احمدی با بیان این که بانک مسکن علاوه بر 3 هزار فقره کمک هزینه 
50 میلیون ریال خرید صنایع دستی، به 21 هزار نفر از برندگان قرعه کشی 
نیــز جایزه نقدی ده میلیون ریالی پرداخــت خواهد کرد، گفت: همچنین 
هزاران جایزه نقدی دیگر نیز به سپرده گذاران در چهل و سومین قرعه کشی 

حساب های قرض الحسنه پرداخت خواهد شد.

رشد 36 درصدی کاربران بانکداری دیجیتال بانک 
ایران زمین

استقبال چشــمگیر کاربران بانکداری دیجیتال بانک ایران زمین، نشان از 
رضایت مشتریان از ســرویس های دیجیتالی بانک دارد.آمارهای استخراج 
شــده از فعالیت بانک ایران زمین در ارائه سرویس های بانکداری دیجیتال، 
نشان از رشــد 3۶ درصدی کاربران بانک دارد.ارائه سرویس های خاص به 

مشتریان و ایجاد یک اکوسیستم امن، عوامل اصلی این رشد بوده است.

ورود بیش از ۳.۲ تن طلا به صورت 
رسمی از گمرکات به کشور

رییس مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی وزارت اقتصاد از ورود بیش از 3.2 تن 
طلا به صورت رسمی از گمرکات به کشور در چند ماه اخیر و در پی مصوبه 
دولت برای تســهیل واردات طلا و معافیت آن از هرگونه مالیات و عوارض 
خبــر داد. به گزارش ایلنا،  مهدی محمــدی از ورود بیش از 3.2 تن طلا به 
صورت رسمی از گمرکات به کشور در چند ماه اخیر و در پی مصوبه دولت 
برای تسهیل واردات طلا و معافیت آن از هرگونه مالیات و عوارض خبر داد.

 به گفته رییس مرکز ارتباطات و اطلاع رســانی وزارت اقتصاد این مصوبه با 
پیگیری و اصرار وزارت امور اقتصادی و دارایی تصویب و به اجرا درآمده است.

خسارت بیمه گذار خوشنام بیمه تعاون پرداخت شد

در پی حادثه آتش سوزی در شرکت زرماکارون، خسارت 40 میلیارد ریالی 
این شرکت در ســریع ترین زمان ممکن ارزیابی و پرداخت شد.به گزارش 
روابط عمومی بیمه تعاون، حادثه آتش سوزی در انبار تولید قند مایع شرکت 
زرماکارون موجب آسیب دیدگی ساختمان، ماشین ها و بخشی از موجودی 
انبار می شود.خوشبختانه در پی درایت کارکنان شرکت زرماکارون، رشد و 
تســری آتش کنترل می شود تا نیروهای آتش نشانی نسبت به مهار کامل 
اقدام کنند.این شرکت که از تیم HSE قوی برخوردار بوده و همواره مدیریت 
حادثه را به نحو احســن به اجرا می رسانند، از جمله بیمه گذاران خوشنام، 
قدیمی و همراه بیمه تعاون شناخته می شود و بر این اساس، فرایند ارزیابی 
و پرداخت خســارت در کمترین زمان ممکن انجام شد.همچنین مبلغ این 
خســارت 40 میلیارد ریال ارزیابی شد که با توجه به مدیریت ریسک واحد 
آتش ســوزی بیمه تعاون، برای اولین بار چنین مبلغی مورد پرداخت قرار 
گرفت.گفتنی است رضا مشهدی زاده، معاون مالی و اقتصادی و عضو هیات 
مدیره گروه زر از درایت صورت گرفته و پیگیری لحظه ای حادثه توسط مدیر 

بیمه های آتش سوزی بیمه تعاون تقدیر کرد.

قانون جدید برای خرید و فروش طلا
طبــق تأکید وزارت صمــت همه اصناف بازار طــلا باید هنگام 
فروش نســبت به صدور فاکتور در سامانه جامع تجارت و تحویل 
آن به مشــتری اقدام کنند. به گزارش ایبِنا؛ چندی پیش بود که 
رئیــس اتحادیه طلا و جواهر تهران اعــلام کرد که طبق قانون، 
عدم ثبت مبادلات سکه در سامانه جامع تجارت تخلف محسوب 
خواهد شــد و افراد خاطی تحت پیگرد های قانونی قرار خواهند 
گرفت. این مســئله با انتشــار برخی اخبار دیگر در شبکه های 
مجازی مــورد توجه مردم و فعالان بازار طــلا قرار گرفت؛ البته 
بنا بر اعلام وزارت صمت، فرایند ثبت معاملات در ســامانه جامع 
تجارت زحمتی برای مشتریان نهایی این محصولات ندارد. امکان 
صدور فاکتور یکپارچه به گفته محمدرضا زارع، مدیرکل صنایع 
خلاق وزارت صمت، سامانه جامع تجارت برای فروشندگان سکه 
و طلا در همان لحظه ثبت معامله، امکان صدور فاکتور یکپارچه 
دارد؛ در واقع این ســامانه به نوعی یک نرم افزار حسابداری برای 
عرضه کنندگان سکه و طلا نیز محسوب می شود تا متوجه شوند 
چه مقدار ســکه و طلا خریده و به فروش رسانده اند. زارع با بیان 
اینکه فقط فروشــندگان ســکه و طلا درگیر با سامانه هستند و 
مشتریان نهایی سر و کاری با سامانه ندارند، گفت: مبادی که سکه 
و طلا از آن خارج می شــود برای ما مهم است و مشتریان نهایی 
سر و کاری با سامانه ندارند. وی تصریح کرد: برخی تصور می کنند 

دلیل دریافت کد ملی و شماره تلفن همراه هنگام خرید این است 
که مشــخص شود هر شخصی چه مقدار سکه و طلا دارد که در 
اصل این مسئله موردنظر ما نیست؛ قصد ما این است در چرخه ای 
که سکه ای که از بانک مرکزی خارج می شود یا طلایی که در بازار 
خرید و فروش می شود تا به دست مردم برسد، کاملًا رصد شود.

الــزام اصناف طلا به ثبت آنلاین اســناد خریــد و فروش  اما در 
جدید ترین اقدام، محمدمهدی برادران، معاون وزیر صمت با ارسال 
نامه ای خطاب به اتاق اصناف ایران به موضوع خرید و فروش طلا 
با فاکتور قابل استعلام سامانه جامع تجارت اشاره کرده است. بر 
اساس این نامه، مطابق ماده ۶ دستورالعمل تبصره 4 الحاقی ماده 
18 قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز، »خریداران کالا های موضوع 
قاچاق اعم از تاجران و تولیدکنندگان موظف هستند هنگام خرید 
این کالاها، از فروشنده صورت حساب )فاکتور( دریافت کنند«. در 
متن نامه آماده است: »از آنجا که ضوابط اختصاصی گروه کالایی 
فلزات گران بها و گوهرسنگ ها، اسناد فروش ثبت شده در سامانه 
جامع تجارت را به عنوان فاکتور مورد قبول ماده ۶ دســتورالعمل 
صدرالاشاره در نظر گرفته اســت، ضروری است دستور فرمایید 
همه اصناف ذی مدخل در هنگام فروش کالا اعم از آب شده، سکه 
و مصنوعات طلا، نســبت به صدور فاکتور مورد اشاره در سامانه 

جامع تجارت و تحویل آن به مشتری اقدام کنند«.

وزیر راه و شهرســازی از افزایش 35 
درصدی ســقف تســهیلات مسکن 
بــا روش هــای صنعتی خبــر داد.

به گــزارش ایبِنا، مهــرداد بذرپاش 
وزیــر راه و شهرســازی از افزایــش 
ســقف میزان تسهیلات مسکن برای 
ســازندگانی که واحد های مسکونی 
را به شــکل صنعتی و با بهره مندی 
از روش های دانش بنیان می ســازند، 
خبر داد. وی در یکی از شــبکه های 
اجتماعی نوشــت: »باتصویب شورای 
ساخت  تسهیلات  واعتبارمیزان  پول 
مســکن به صورت صنعتــی ودانش 
بنیان 35 درصــد افزایش پیداکرد.« 
پیــش از این برای 12 شــهر تهران، 
تبریز، کرج،  اصفهان، شیراز، مشهد، 
اهواز، بندرعباس، بوشهر، قم، ساری و 
رشت سقف تسهیلات ساخت مسکن 
برای سازندگان حرفه ای که از فناوری 
نوین هم استفاده کنند، ۶00 میلیون 
تومان به ازای هر واحد بود. با توجه به 

افزایش 35 درصدی سقف تسهیلات، 
به این ترتیب برای 12 شهر ذکر شده 
وام به 810 میلیــون تومان افزایش 
می یابد. با توجه به افزایش وام نهضت 
ملی مســکن به 550 میلیون تومان 
برای سراســر کشــور، این احتمال 
وجود دارد افزایش 35 درصدی اعلام 

شده از ســوی وزیر راه و شهرسازی 
فقط مختص به شهر های اشاره شده 
نبوده و برای کل کشــور باشد. قبل 
از این به ســازندگان غیرحرفه ای که 
از فنــاوری نوین ســاخت در پروژه 
خــود بهــره بگیرنــد، 550 میلیون 
تومان تســهیلات به ازای احداث هر 

واحد مســکونی پرداخت می شود. بر 
این اساس در شــهر های مذکور، به 
ســازندگان حرفه ای کــه از فناوری 
نوین ساختمانی استفاده نکنند، 500 
میلیون تومان و به سایر سازنده ها نیز 
450 میلیون تومان تسهیلات بدون 
ســپرده ســاخت پرداخت می شود. 
در ســایر مراکز استان ها و شهر های 
بــالای 200 هــزار نفــر جمعیت، 
سقف تســهیلات به ترتیبی که برای 
ســازندگان گروه اول اعلام شــد، با 
مبالــغ 500 میلیون تومــان، 450 
میلیون تومــان، 400 میلیون تومان 
و 350 میلیــون تومان بــه ازای هر 
واحد مســکونی قابل پرداخت است. 
در شهر های با جمعیت کمتر از 200 
هزار نفر جمعیت، سقف تسهیلات در 
چهار حالت ذکرشده به ترتیب 450 
میلیون، 400 میلیون، 350 میلیون و 

300 میلیون تومان است.

افزایش ۳۵ درصدی وام ساخت 
مسکن برای سازندگان صنعتی

بازار فرابورس امروز میزبان سهام شرکت نیان است. به گزارش ایسنا، امروز )31 
خردادماه( 32 میلیون و 31 هزار ســهم معادل 12 درصد از سهام شرکت نیان 
الکترونیک با نماد »نیان« عرضه در بازار فرابورس می شــود. این عرضه اولیه به 
روش ترکیبی و طی دو مرحله انجام می شــود. در مرحله نخســت، 10 میلیون 
و ۶۷۷ هزار ســهم معادل چهار درصد از سهام این شــرکت به سرمایه گذاران 
واجد شــرایط یعنی صندوق های ســرمایه گذاری عرضه و کشــف قیمت انجام 
می شــود.  در مرحله دوم نیز 21 میلیون و 354 هزار سهم معادل هشت درصد 
از سهام شرکت مذکور نیان به قیمت ثابت کشف شده در مرحله اول، به عموم 
ســرمایه گذاران عرضه می شود. حداکثر سهام قابل خریداری توسط هر شخص 

حقیقی و حقوقی50 سهم بوده و قیمت عرضه به عموم سرمایه گذاران و زمان ثبت سفارش توسط ناظر بازار در روز عرضه اعلام می شود.

شــاخص کل بورس امروز در ابتدای معاملات با رشد هزار و ۶20 واحدی روی 
پله دو میلیون و 1۶8 هزار واحد قرار گرفت.  به گزارش خبرنگار ایبِنا، شاخص 
کل بورس )چهارشــنبه 31 خرداد( در ابتدای معاملات با رشــد هزار و ۶20 
واحــدی روی پله دو میلیون و 1۶8 هزار واحد قرار گرفت.  شــاخص کل هم 
وزن نیز با رشــد 2 هزار و 14 واحدی روی پلــه ۷40 هزار و 880 واحد قرار 
گرفت. شاخص فرابورس نیز با رشد 14۷ واحدی به کانال 2۷ هزار و 9۶3 واحد 
رسید.  در ابتدای بازار سه نماد شبندر، ستران و شپنا بیشترین تاثیر مثبت را 

بر شاخص گذاشتند.

بورس کار خود را با روند جزئیات عرضه اولیه امروز
صعودی آغاز کرد

مدیرعامل گروه کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران از راه 
اندازی خط منظم حمل بار به ســمت کشورهای امریکای 
لاتین و ونزوئلا در راســتای ســفر اخیر رییس جمهور به 
کشورهای امریکای لاتین خبر داد و گفت: گروه کشتیرانی 
طی ســال گذشــته و امسال ۷20 دانشــجوی دریانوردی 
جذب کرده است.به گزارش خبرنگار مانا؛ محمدرضا مدرس 
خیابانی که در آیین گرامیداشت روز جهانی دریانورد سخن 
می گفت با بیان اینکه گروه کشــتیرانی جمهوری اسلامی 
ایران طی سال 1401 رکورد جدیدی در درآمدزایی کسب 
کرد، افزود: در حالی که سال گذشته نرخ حمل و نقل دریایی 
در دنیا مناســب بود، طی سه ماهه نخست امسال تعرفه ها 
کاهش یافته و به تبع آن درآمد ها نیز کاهشی شده است؛ با 
این حال حجم جابجایی نسبت به مدت زمان مشابه در سال 
قبل، 20 درصد رشد را تجربه کرده ایم.وی با اشاره به راهبرد 
تعیین شده از سوی مقام معظم رهبری و تکلیف ایشان در 
نامگذاری سال جاری به رونق تولید، گفت: گروه کشتیرانی 
جمهوری اسلامی ایران با توجه به درآمد مناسب سال قبل، 
نوســازی و بهسازی ناوگان و همچنین بهبود هرچه بیشتر 
وضعیت منابع انسانی را در دستور کار قرار داده است.مدرس 
خیابانی از جمله دســتاورد های گروه کشتیرانی جمهوری 
اسلامی ایران طی یک سال اخیر را تبدل شدن این گروه به 
شرکتی لجستیکی دانست و خاطرنشان کرد: گروه کشتیرانی 
هم اکنون به عنوان شرکتی لجستیکی و چندوجهی کالا ها 
را از شــرق دور، تا آســیای میانه و روسیه از طریق کریدور 

شمال-جنوب جابه جا می کند.وی به سفر اخیر رئیس جمهور 
به آمریکای لاتین و ونزوئلا اشاره و تصریح کرد: در این سفر 
با اقتدار و افتخار مطرح شد که تولیدات ایرانی به دورترین 
نقاط این قاره رســیده اســت که این مهــم به همت گروه 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران و دریانوردان سرفراز آن 
همزمان با برقراری خطوط منظم کشتیرانی به قاره آمریکای 
لاتین محقق شده است.مدیرعامل گروه کشتیرانی جمهوری 
اســلامی ایران در ادامه اظهارات خود به اهمیت روزجهانی 
دریانورد پرداخت و افزود: رکورد های حمل و نقلی و اقتدار 
دریایی کشور جز با تلاش خستگی ناپذیر دریانوردان میسر 
نیست به همین سبب در گروه کشتیرانی در جهت جبران 
خدمات و کســب رضایتمندی دریانوردان ناوگان اقدامات 
لازم صورت گرفته اســت کــه تداوم خواهد داشــت.وی 
دریانوردی را شغلی ارزشمند و راهبردی ارزیابی کرد و ادامه 
داد: کمبود نیرو در این بخش می تواند برای کشور آسیب زا 
باشد؛ بنابراین گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران برای 
جــذب و آموزش جوانان واجد شــرایط، اقدامات موثری را 
انجام داده اســت که از جمله می تــوان، به جذب 400 نفر 
دانشجوی دریانوردی طی ســال 1401 اشاره کرد.مدرس 
خیابانی، تعداد دانشجویان جذب شده در رشته های مختلف 
دریانوردی از سوی گروه کشتیرانی را 320 نفر اعلام کرد و 
گفت: امکانی فراهم آورده ایم که دانشجویان برای گذراندن 
دوره کارورزی خود بر روی شناور های گروه حاضر شوند که 
در این راستا، 180 نفر دانشجو به کشتی ها اعزام شدند که 

این امر طی سال جاری نیز ادامه خواهد داشت.شایان ذکر 
است، مراسم گرامی داشت روزجهانی دریانورد هم اکنون در 
محل سالن همایش وزارت نفت و به میزبانی اتحادیه مالکان 
کشــتی ایران و با حضور مدیران ارشد دریایی و جمعی از 

دست اندکاران این حوزه در جریان است.

مدیرعامل گروه کشتیرانی:

راه اندازی خط منظم کشتیرانی به آمریکای لاتین برای رونق صادرات به ونزوئلا
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گزیده خبر

لاوروف: بگذارید ناتو بجنگد، 
روسیه آماده است!

وزیر خارجه روســیه ضمن اشــاره به اظهارات اخیر دبیــرکل ناتو مبنی بر اینکه 
"صلح به معنای توقف درگیری و پذیرش آنچه روســیه دیکته می کند، نیســت" 
گفــت که اجازه دهید ناتو جنگ کند زیرا روســیه آماده اســت تا عملیات خود 
را در اوکراین ادامه دهد. به گزارش ایســنا، ینس اســتولتنبرگ، دبیرکل ناتو روز 
یکشــنبه در مصاحبه با نشریه آلمانی "ولت ام زونتاگ" بیان کرد: صلح نمی تواند 
به معنای توقف درگیری و پذیرش توافقی که روســیه دیکته می کند، باشد. فقط 
اوکراین می تواند شرایطی را که قابل قبول هستند، تعریف کند. طبق گزارش راشا 
تودی، ســرگئی لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه در واکنش به اظهارات دبیرکل 
ناتو طــی یک کنفرانس خبری اظهار کرد: اگر ناتو مجددا از زبان اســتولتنبرگ 
بگوید که مخالف توقف درگیری در اوکراین اســت و قصد جنگ دارد، من در این 
صورت می گویم که بسیار خوب پس اجازه دهید ناتو بجنگد زیرا ما برای آن آماده 
هستیم. ما مدتهاست که اهداف ناتو را درخصوص اوکراین درک کرده ایم؛ اهدافی 
که سال هاست شکل گرفته اند. مقامات در مسکو بارها ایالات متحده و متحدان ناتو 
را به ارسال تسلیحات به اوکراین و شعله ور کردن تنش ها با روسیه متهم کرده اند. 
وزیر امور خارجه روســیه همچنین به این موضوع اشــاره کرد که غرب با ارسال 
مداوم تسلیحات به کی یف نشــان داد که غرب "شرکت کننده مستقیمی در این 
جنگ هیبریدی اعلام شده علیه روسیه است." این درحالیست که تسلیحات غربی 
همچنان اوکراین را راضی نگه نداشــته و دیروز دیمیترو کولبا، وزیر امور خارجه 
اوکراین طی مصاحبه ای با یک تلویزیون اوکراینی در این خصوص عنوان داشت: 
آمریکا و متحدانش باید آنقدر ســلاح و مهمات به اوکراین بدهند که به پیروزی 
منجر شــود. وی تصریح کرد: وقتی پیروز شویم، خواهم گفت که "به اندازه کافی 
تسلیحات وجود داشت". اگرچه غرب تسلیحات زیادی ارسال می کند؛ اما تا زمان 
پیروزی اوکراین، هیچ چیز کافی نخواهد بود. پس از آنکه جنگ روســیه-اوکراین 
آغاز شــد، آمریکا و متحدانش بیش از ۱۰۰ میلیارد دلار تســلیحات، تجهیزات و 
مهمات را طی یک ســال گذشته به کی یف ارســال کرده اند و با این حال اصرار 
می ورزنــد که این اقدام آن ها را تبدیل به طرفــی از این جنگ نمی کند؛ اما این 
درحالیســت که ســرگئی لاوروف، غرب را به "مداخله مستقیم" نه تنها با ارسال 
تســلیحات بلکه با آموزش نیروهای اوکراینی در خــاک انگلیس، آلمان، ایتالیا و 
جاهای دیگر متهم کرده اســت. دیمیتری پسکوف، سخنگوی کرملین نیز چند 
روز گذشته در رابطه با تسلیحات ارسالی به کی یف گفت: همزمان با اینکه کی یف 
تسلیحاتش تمام شــده و مجبور است برای جایگزینی ها آن ها از تسلیحات غرب 
اســتفاده کند، روسیه به هدف خود رسیده است. اوکراین وقتی که درگیری آغاز 
شد به صورت گسترده ای نظامی بود. همانطور که ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری 
روسیه گفته یکی از اهداف این عملیات ویژه "غیرنظامی کردن اوکراین" بود و این 

هدف به صورت دوفاکتو حاصل شده است.

کره شمالی سفر بلینکن به چین را 
"سفر ننگین گدایی" دانست

کره شــمالی امروز )چهارشنبه( ســفر اخیر وزیر امور خارجه آمریکا به چین را 

یک "ســفر ننگین گدایی" خواند و مدعی شد که این سفر ناکامی آمریکا را در 
سیاست اعمال فشارش بر پکن نشان داد. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری 
یونهاپ، جونگ یونگ-هاک، تحلیل گر کره شــمالی در مسائل بین الملل گفت، 
آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه آمریکا به چین ســفر  کرد تا "برای تســکین 
روابط دوجانبه مخدوش التماس کند" چرا که سیاســت اعمال فشارش بر پکن 
ضربه مهلکی به اقتصاد آمریکا زده بود و رویارویی آمریکا-چین می توانست منجر 
به یک درگیری نظامی بی ســابقه شود. جونگ یونگ-هاک در مقاله ای به زبان 
انگلیسی که توسط خبرگزاری رسمی کره شمالی موسوم به KCNA منتشر شد، 
نوشــت: این اوج رفتار دوگانه و وقاحت خاص آمریکاست که ابتدا تحریک کند 
و ســپس در مورد به اصطلاح "کنترل مسئولانه بر اختلاف عقاید" صحبت کند.   
وی مدعی شد، سفر اخیر بلینکن چیزی جز "سفر ننگین گدایی تحریک کننده ای 
که شکست خود را در سیاست اعمال فشارش بر چین پذیرفته، نبود". در جریان 
ســفر دو روزه بلینکن در روز یکشنبه به چین که نخستین سفر یکی از وزرای 
امور خارجه آمریکا به این کشور در پنج سال اخیر محسوب می شود، واشنگتن 
و پکن توافق کردند تا روابط خود را در بحبوحه تشــدید اختلافات میان این دو 
کشور باثبات کنند اگرچه این سفر نیز دستاورد و موفقیت چشمگیری به همراه 
نداشــت. در بحبوحه نگرانی ها دال بر اینکه کره شمالی احتمالا به زودی راکت 
فضایی را همراه با یک ماهواره جاسوســی نظامی پرتاب خواهد کرد، بلینکن از 
چین خواست تا از نفوذش بر پیونگ یانگ برای متوقف کردن کره شمالی از انجام 

اقدامات تحریک آمیز بیشتر استفاده کند.

مذاکرات درباره آتش بس جدید در سودان
یک منبع ســودانی اعــلام کرد که ارتش این کشــور و 
نیروهای واکنش سریع درحال مذاکره در عربستان برای 
آتش بس جدید هستند. به گزارش ایسنا، به نقل از شبکه 
خبــری الجزیره، یک منبع ســودانی اعــلام کرد: ارتش 
ســودان به رهبری عبدالفتاح البرهان و نیروهای واکنش 
سریع به رهبری محمد حمدان دقلو )حمیدتی( در حال 
مذاکره درباره آتش بس جدید هستند که احتمالا تا عید 
قربان ادامه داشــته باشد. آتش بســی که از روز یکشنبه 
در سودان برقرار شده امروز )چهارشنبه( به پایان رسید.

فیصل بن فرحان، وزیر خارجه عربســتان ســه شنبه با 
عبدالفتاح البرهان و حمیدتــی درباره آتش بس و توقف 
تمام درگیری ها و حل سیاســی بحران بحث و گفت وگو 
کــرد. وزیر خارجه عربســتان در گفت وگــوی تلفنی با 
حمیدتی و البرهان بر اهمیــت پایبندی تمام طرف های 
ســودانی به حمایت از غیرنظامیــان و ایجاد گذرگاه های 
انســانی برای ورود کمک های بشردوستانه تأکید کرد. از 
ششــم مه گذشته عربســتان و آمریکا بر مذاکراتی میان 
ارتش ســودان و نیروهای واکنش ســریع بــرای پایان 
دادن بــه درگیری ها نظارت دارند. تاکنون چندین توافق 
آتش بس میان دو طرف برقرار شده است که هیچ کدام به 
آن پایبند نبودند. از ســوی دیگر، منابع محلی در دارفور 
اعــلام کردند کــه درگیری هایی میان قبایــل الهبانیه و 
السلامات در جنوب شــهر نیالا رخ داد و این درگیری ها 
از ســه روز پیش تاکنون همچنان ادامه داشــته و ده ها 
تن در آن کشــته و زخمی شدند. سه شنبه ارتش سودان 
تصاویــری از آتش ســوزی مهیبی در مقــر اطلاعات در 
خارطوم منتشــر کرد. یک منبع در ارتش ســودان اعلام 
کرد که مقر دستگاه اطلاعات که نیروهای واکنش سریع 
کنترل آن را در دســت دارند، خسارت جزئی دیده است. 

این آتش ســوزی به دلیــل انفجار یکــی از خودروهای 
نظامی نیروهای واکنش ســریع در نزدیکی ساختمان رخ 
داد. در مقابل نیروهای واکنش ســریع، ارتش را به حمله 

پهپادی به مقر اطلاعــات متهم کردند. نیروهای واکنش 
ســریع اعلام کردند که »حمله به مقر دستگاه اطلاعات 
تلاشــی برای از بین بردن آثار اســناد فعالیت های زشت 

ارتش سودان اســت.«  ارتش سودان هیچ گونه توضیحی 
درباره آتش ســوزی در مقــر اطلاعات نــداد. همچنین 
رسانه های موریتانی اعلام کردند که افراد مسلح سه شنبه 
به ساختمان ســفارت موریتانی در خارطوم یورش برده 
و محتویــات آن را غارت کردنــد. در همین حال آنتونی 
بلینکن، وزیر خارجه آمریکا اعلام کرد که این کشــور و 
عربســتان به مذاکره با طرف های ســودانی برای تسهیل 
ورود کمک هــای بشردوســتانه ادامــه می دهند. وی در 
بیانیه ای از مقامات سودان خواســت موانع را برداشته و 
ورود کمک های بشردوســتانه برای نجات ســودانی ها را 
تضمیــن کنند. بلینکن تأکید کــرد، آمریکا حدود ۱۷۲ 
میلیــون دلار کمک انســانی اضافی به ملت ســودان و 
کشــورهای مجاور که با پیامدهای بحران انسانی سودان 
مواجه هستند، اختصاص داده است. در این راستا سازمان 
ملل اعلام کرد که درگیری های ســودان منجر به آوارگی 
بیش از ۲.۵ میلیون سودانی به ویژه در دارفور شده است. 
از اواســط آوریل خارطوم و دیگر شهرهای سودان شاهد 
درگیری های شدید میان ارتش و نیروهای واکنش سریع 
است که به کشته شدن صدها تن و زخمی شدن هزاران 
نفر دیگر منجر شده است. براساس گزارش پزشکان بدون 
مرز ۱۵ هزار ســودانی از جمله نزدیک به ۹۰۰ زخمی به 
شهر آدریه در چاد فرار کرده اند. هماهنگ کننده پزشکان 
بدون مرز اعلام کرد، خشــونت ها شــدت گرفته و مردم 
همواره نگران این هســتند که کشته شــوند. همچنین 
سازمان ملل، اتحادیه آفریقا و سازمان ایگاد هشدار دادند 
که بحران ســودان اکنون بعد نژادی به خود گرفته است. 
ســازمان ملل نیز از احتمال وقوع جنایت های ضد بشری 

صحبت می کند.

رئیس جمهــوری آمریکا به رغم اینکه اخیرا گفته بود، ســفر کم ســابقه آنتونــی بلینکن به چین، 
پیشرفت هایی را به همراه داشته است، رئیس جمهوری چین را »دیکتاتور« خواند. به گزارش ایسنا، 
جو بایدن رئیس جمهوری آمریکا اشــاره کرد شی بسیار خجالت زده شــده زیراکه اخیراً یک بالون 
چینی از مســیر منحرف شده و سر از حریم هوایی آمریکا درآورده است. وی در جریان جمع آوری 
کمــک مالی در کالیفرنیا یک روز پس از دیدار آنتونی بلینکن وزیر امور خارجه با شــی جینپینگ، 
رئیس جمهوری چین در پکن که با هدف کاهش تنش بین دو کشور انجام شد، این اظهارات را بیان 
کرد. به گزارش رویترز، بایدن گفت: »دلیلی که شــی جینپینگ را عصبانی کرد این بود که زمانی 
که آن بالون را با تجهیزات جاسوســی ساقط کردیم او از بالون خبر نداشت.« بایدن با اشاره به شی 
جینپینــگ افزود: »جدی می گویم. وقتی دیکتاتورها نمی دانند چه اتفاقی افتاده، مایه شرم ســاری 

بزرگی برای آنهاست. بالون قرار نبود به آنجا برود. او نمی دانست که بالون کجاست.«

وزارت خارجه چین با اعتراض به سخنان بایدن علیه شی جینپینگ، این سخنان را غیرمسئولانه 
و ناقض اســتانداردهای دیپلماتیک و تحریک سیاســی آشــکار خواند. به گزارش ایسنا به نقل از 
اســپوتنیک، جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا، درســت یک روز پس از سفر آنتونی بلینکن،  وزیر 
خارجه اش به چین و دیدارهایش با مقام های چینی که آنها را مثبت و ســازنده خوانده بود، شــی 
جینپینگ، همتای چینی خود را "دیکتاتور" خواند. ســخنگوی وزارت امور خارجه چین گفت: ما 
اظهارات طرف آمریکایی را که به شدت مضحک، غیرمسئولانه، بر خلاف واقعیات، نقض جدی آداب 
دیپلماتیک و حمله جدی به عزت سیاسی چین و یک تحریک سیاسی آشکار است، رد می کنیم. 

وی افزود: چین خشم شدید و اعتراض شدید خود را ابراز می کند.

واکنش چین به اهانت بایدن به شی بایدن، همتای چینی را »دیکتاتور« خواند
جینپینگ
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کریستوفر نولان می گوید می تواند درک کند که چرا برخی ممکن است 
به فیلم »اوپنهایمر« به عنوان یک »فیلم ترسناک« نگاه کنند. به گزارش 
ایسنا به نقل از هالیوود ریپورتر، »کریستوفر نولان« در مصاحبه ای جدید 
عنوان کرد درک می کند که چرا برخی ممکن اســت به فیلم جدید او 
یعنی »اوپنهایمر« که درباره مسابقه ساخت بمب اتمی در طول جنگ 
جهانی دوم و مردی است که این تلاش را در ایالات متحده رهبری کرد، 
به عنوان یک »فیلم ترســناک« نگاه کنند. این کارگردان، نویســنده و 
تهیه کننده برنده اسکار در مورد اهمیت »جی رابرت اوپنهایمر« و نقش 
او در پــروژه منهتن صحبت کرد که به گفته او باعث شــد در بحبوحه 
هولوکاست نقشی پیشــتازانه در تحقیق و توسعه سلاح های هسته ای 
داشته است. او درباره فیلم جدیدش گفت: این یک تجربه سخت است، 
زیرا داستانی سخت و فشرده دارد. اخیرا آن را به یک فیلمساز نشان دادم 
که گفت این یک فیلم ترســناک است و من مخالف آن نیستم. نولان 
همچنین گفت که در اکران اولیه، برخی از تماشاگران را دیده که پس از 
دیدن فیلم کاملا ویران شده سالن نمایش را ترک کردند. او ادامه داد: آنها 
نمی توانند صحبت کنند. منظورم این اســت که عنصری از ترس وجود 
دارد که در تاریخ و در زیربنای آن وجود دارد. اما عشــق به شخصیت ها 
و عشــق به روابط در این فیلم به همان اندازه قوی اســت که من تا به 
حال انجام داده ام. این کارگردان درباره تناسب »اوپنهایمر« با مجموعه 
آثارش گفت: تمام کارهای قبلی ام به این فیلم منتهی شــده  است، زیرا 
در تمام فیلم هایم سعی کردم بر اساس آنچه قبلا آموخته ام، فیلم بسازم. 
داستان اوپنهایمر ســال ها با من بوده است و این فیلم دراماتیک ترین 
لحظه تاریخ را به تصویر می کشد. او در مورد اینکه چگونه روند و موضوع 
فیلم از نظر احساسی بر او تأثیر گذاشته است، گفت: در واقع پس از تمام 
شدن ساخت فیلم راحت شدم. از تماشای فیلم فوق العاده لذت می برم. 
فکر می کنم وقتی فیلم را ببینید متوجه خواهید شــد. ســرگرم شدن 
با چیزهای وحشــتناک مجموعه پیچیده ای از احساســات است و این 
همان جایی است که بعد وحشت وارد می شود. فیلم »اوپنهایمر« نگاهی 
جامع به زندگی »جی. رابــرت اوپنهایمر«، فیزیکدان نظری آمریکایی 
و از پیشــگامان ســاخت بمب اتمی دارد و در آن »کیلین مورفی« در 
نقش »رابرت اوپنهایمر« بازی کرده اســت. این پروژه با بوجه ای بالغ بر 
۱۰۰ میلیون دلار ساخته شــده و کمپانی یونیورسال نیز پس از قطع 
همکاری »نولان« با بــرادران وارنر، پخش این فیلم را برعهده دارد که 
قرار اســت از امروز ۲۱ ژوئن )۳۱ خرداد( اکران خود در آمریکا را آغاز 
کند. ساخته جدید نولان که از فضای فیلم های علمی تخیلی او فاصله 
گرفته و شــبیه فیلم »دانکرک« یک روایت تاریخی اســت، به صورت 
ترکیبی از فرمت های IMAX و ۶۰ و ۶۵ میلیمتری فیلمبرداری شــده 
و بر اساس اعلام کمپانی یونیورسال نخستین پروژه سینمایی است که 
در آن از فیلمبرداری آنالوگ ســیاه و ســفید IMAX استفاده می شود.  
فیلم نامه این فیلم بر اساس کتاب »پرومته آمریکایی، پیروزی و تراژدی 
جی رابرت اوپنهایمر« نوشته شده و علاوه بر »کیلین مورفی« در نقش 
اصلی، »مت دیمــون«، »امیلی بلانت«، »رابرت داونی جونیور« »کنت 
برانا« و »کیســی افلک« بازیگران اصلی این فیلم هستند. نولان یکی از 
تحسین شده ترین و موفق ترین فیلمسازان هالیوود است که ساخت سه 
گانه »شــوالیه تاریکی« و همچنین »آغاز« و »دانکر« را بر عهده داشته 
است. آخرین فیلم او با عنوان »تنِت« در اوج همه گیری کرونا اکران شد 
و در تلاش برای برقراری ارتباط با مخاطبان ســینمازده در دوران کرونا 
بــود. او علاوه بر نگارش فیلمنامه »اوپنهایمر«، تهیه کنندگی این پروژه 

بزرگ سینمایی را نیز بر عهده داشته است.

چرا »اوپنهایمر« یک فیلم 
ترسناک است؟

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

وقتی خبر ها پرواز می کنند!

فونیکس FX برقی
کراس اورهای برقی با ابعاد کوچک، مورد توجه بسیاری از کشورهای دنیا هستند. کیا نیرو، هیوندای کنا، ام جی ZS و  بی وا دی آتو۳ 
همگی با پیشرانه های تمام الکتریکی تولید می شوند. این شرایط، مشوق بسیار خوبی برای چری و دیگر خودروسازان روبه رشد 
چینی اســت که ســرمایه گذاری بر کراس  اورهای کامپکت برقی را افزایش دهند. خودروسازی چری در سال ۱۹۹۹ آغاز به کار 
کرد و از ســال ۲۰۰۳ به گروه صادرکنندگان خودرو در چین پیوســت. این مجموعه، در گروه بزرگ ترین خودروسازان چینی، 
شامل بایک، جیلی و بی وای دی قرار نمی گیرد اما طی سال های اخیر، جزء ۱۰ صادرکننده ی خودرو از چین بوده است. علاوه بر 
ایران و روســیه، کشورهای شرق آسیا، شــمال افریقا و امریکای جنوبی، واردکنندگان خودرو از چری محسوب می شوند. تعداد 
برندهای زیرمجموعه ی چری، بسیار زیاد و پرتعداد هستند. دلیل این شرایط به خوبی مشخص نیست اما تقریبا هرسال، یک یا 
دو برند جدید توسط چری معرفی می شود. ظاهرا، تعدادی از کراس اورهای مدرن و اسپرت چری، با نام اومودا عرضه خواهند شد؛ 

درحالی که مهم ترین آن ها، اومودا ۵ یا فونیکس FX است.

لورکوزن روی سردار آزمون قیمت گذاشت
بایر لورکوزن حاضر است در قبال دریافت۱۰ میلیون یورو به بازیکن ایرانی اجازه رفتن دهد. به گزارش ایسنا و به نقل از اسکای، 
بایرلورکوزن حاضر است در قبال دریافت پیشنهاد خوب، سردار آزمون مهاجم ایرانی اش را بفروشد و در واقع مشکلی برای رفتن 
این بازیکن وجود ندارد. قیمت درخواستی مسئولین لورکوزن در حال حاضر ده تا دوازده میلیون یورو است. آزمون فصل گذشته 
در ۲۳ بازی برای تیمش ۴ گل به ثمر رساند. این بازیکن ایرانی در ژانویه ۲۰۲۲ از زنیت سن پترزبورگ به بایر لورکوزن نقل مکان 
کرد. چندین تیم در اروپا و چند تیم نیز در عربستان خواستار به خدمت گرفتن سردار آزمون شدند و باید دید مهاجم ایرانی در 
ادامه در پنجره نقل و انتقالات تابستانی چه تصمیمی خواهد گرفت. به گزارش ایسنا، سردار آزمون توانست در دیدار با ازبکستان 
گل قهرمانی ایران را وارد دروازه میزبان رقابت ها کند. آزمون چهار گل در ۳ بازی اخیر خود در تیم ملی به ثمر برساند و در دو 
دیدار اول تیم امیر قلعه نویی نیز در اردو نبود تا بتواند شــمار گلهای خود را در تیم ملی ایران به ۴۵ گل برســاند.  هدف بعدی 
ســردار آزمون در تیم ملی ایران زدن ۵ گل دیگر اســت تا بتواند به رکورد ۵۰ گل زده کریم باقری برسد و در این صورت آزمون 

دومین گلزن برتر تاریخ تیم ملی فوتبال ایران خواهد شد.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب خرمگس
کتاب خرمگس با عنوان اصلی The Gadfly اثری از 
اتل لیلیان وینیچ اســت که برای اولین بار در سال 
۱۸۹۷ منتشر شد. پدر اتل لیلیان وینیچ پروفسور 
ریاضیــات بود و مادرش درباره مســائل اجتماعی 
مقالاتی می نوشت. جرجی اورست، عموی مادر او، 
جغرافیدان مشــهوری بود و مرتفع ترین قله جهان 
نیز، به پاس تحقیقات وی، در سلسله جبال هیمالیا، 
»اورســت« نام گذاری شده است. کتاب خرمگس 
تاکنون به هلندی، آلمانی، لهستانی، عبری، روسی، 
فرانســوی، چینی، مجارســتانی، ژاپنی و بیش از 
بیســت زبان دیگر ترجمه شده اســت. در کتاب 
خرمگس فعالیت ســازمان »ایتالیای جوان« طی 
ســالیان ۳۰ تا ۴۰ قرن نوزدهم ترسیم شده است. 
در آن عصر، پس از قلع و قمع ارتش ناپلئون، سراســر ایتالیا به هشت کشور جداگانه تقسیم 
شد و عملا در اشغال ارتش اتریش بود. رئیس کلیسای کاتولیک، پاپ رم، از اشغالگران اتریشی 
حمایت می کرد. ملت ایتالیا نیز در زیر این یوغ دوگانه رنج می برد و ستم می دید. مردم پیشرو 
ایتالیا، لزوم اتحاد این کشــورها و ایجاد یک دولت واحد را احســاس کرده بودند و به خاطر 
اســتقلال ملی بر ضد فرمانروایی اتریشــی ها به مبارزه می پرداختند. در سال ۱۸۳۱، »ژوزف 
مازینی«، انقلابی مشــهور ایتالیا که از میهن خود رانده شــده بود، سازمان مخفی »ایتالیای 
جــوان« را پایه گذاری کرد. »ایتالیای جوان« که هرگــز از تعقیب پلیس در امان نبود نقش 
مهمی را در مبارزه ملت ایتالیا، که فقط در سال ۱۸۷۰ موفق به اتحاد کشور شد، ایفا می نمود. 
آغاز وقایع رمان، مربوط به ســال ۱۸۳۳ است. آن سال در نواحی مختلف ایتالیا مردم دست 
به قیامهای مســلحانه می زدند. اتریشی ها با دستیاری حکومتهای محلی، قیامهای مردم را با 

قساوتی بی سابقه درهم می شکستند.

رحمت الله بدیعی
او در خانواده ای هنرمند در شهر کاشان چشم به جهان 
گشود. وی در سن ۵ سالگی نواختن نی را از پدربزرگش 
فراگرفت و پس از آن کوشــید که با ساز ویولن برادرش 
آهنگ های مختلفی که می شنود را بنوازد. با وجود آنکه 
ساز برادرش برای او بســیار بزرگ بود و کسی نیز بدو 
نواختن ویولن را تعلیم نداده بود، توانست قطعات زیبایی 
بنوازد که همین امر ســبب شد پدرش ویولن کوچکی 
برایش خریداری کند تا به مــرور از پدربزرگش ویولن 
و گوشه های موسیقی ســنتی را فرا گیرد. او سپس به 
کلاس درس روپیک گریگوریان رفت و چندین ســال 
شاگرد او بود. در ســن ۱۱ سالگی وارد هنرستان عالی 
موســیقی گردید و دیپلم خویش را در این مؤسســه 
دریافت نمــود. او همچنین در طی مدت تحصیلش در 
هنرســتان موسیقی در کلاس ابوالحسن صبا نیز شــرکت می نمود و مدت ۵ سال شاگرد ایشان بود. 
فعالیت ها- رحمت الله بدیعی، از سال دهم تحصیل برنامه هایی را در رادیوی ایران اجرا نمود و پس از 
گرفتن دیپلم، همکاری خود را با ارکستر گلها آغاز کرد. وی در سال ۱۳۳۸ شمسی با »منیره حق جو« 
ازدواج نمــود که ثمره این ازدواج، دو فرزند به نام های پریســا بدیعــی )ذبیحی مقدم( و ترانه بدیعی 
)پارســا( است. رحمت الله بدیعی مدت ۲۰ سال کارمند وزارت فرهنگ و هنر بود و مدت ۲۳ سال در 
هنرستان عالی موسیقی سازهای ویولن، کمانچه و قیچک را تدریس نمود. او در سال ۱۳۵۳ تصمیم 
به ادامه تحصیل گرفت و در سال ۱۳۵۸ لیسانس خود را از هنرستان عالی موسیقی دریافت نمود. در 
ســال ۱۳۵۸، با توجه به انقلاب ایران، و سختگیری حکومت بر پیروان آیین بهایی، رحمت الله بدیعی 
به همراه خانواده خویش، مجبور به ترک ایران شد و به کشور هلند مهاجرت نمود. او پس از مهاجرت 
به اروپا، مدت ۱۲ ســال، در کلن آلمان ویولن و کمانچه تدریس نمود و هم اکنون کم و بیش فعالیت 

هنری خود را ادامه می دهد.

فرهنگ

۹۰ درصد اشیاء تاریخی توقیفی در فرودگاه بین المللی 
امام خمینی، اصل است_ بیشتر اشیاء از حفاری های غیر 
مجاز در خوزستان بدست آمده مدیرکل موزه های کشور 
از اصل بودن بیش از ۹۰ درصد اشیاء توقیفی از فرودگاه 
امام خمینی خبر داد و گفت: بیشتر اشیاء از حفاری های 
غیر مجاز در خوزستان بدست آمده. به گزارش خبرنگار 
ایلنا، رئیس پلیس پیشــگیری فراجا خبــر انهدام باند 
بزرگ قاچاق اشــیاء تاریخی و کشف ســه هزار و ۶۸۰ 
شــی عتیقه متعلق به دوره های مختلف توسط ماموران 
پلیس فرودگاه بین المللی امام خمینی )ره( را تایید کرد. 
این اشیاء بسیار ماهرانه در داخل چمدان جاسازی شده 
بودند و در محتویات بار همراه دو نفر از مســافران که به 
مقصد یکی از کشــورهای عربی درحال خروج از کشور 
بودند، توســط پلیس کشف و ضبط شــدند.  مرتضی ادیب زاده )مدیرکل موزه های کشور( در تشریح 
ویژگی های این اشیاء به ایلنا گفت: در این محموله ۳۶۸۰ قطعه اموال تاریخی و فرهنگی وجودداشت که 
به منظور قاچاق و خروج از کشور وارد فرودگاه امام خمینی شده بود و توسط پلیس فرودگاه توقیف شد. 
عمده اشــیاء این محموله سکه های تاریخی هستند که بخش زیادی از آن ها را سکه های دوره اسلامی 
و ســکه های قرون اولیه اسلامی از اموی گرفته تا عباسی دربرمی گیرد. تعدادی از اشیاء پیش از اسلام 
متعلق به دوره عیلامی نیز در این آثار دیده می شود.  به گفته او، عمده اشیاء تاریخی و باستانی بدست 
آمده در این محموله؛ اصل هستند و شاید بتوان گفت کمتر از ۱۰ درصد این محموله تقلبی است که 
این آثار نیز به استادانه ترین شیوه جعل شده اند. در میان آثار کشف شده در این محموله قاچاق علاوه 
بر سکه، آثاری از جنس فلز و البته طلا و نقره نیز بدست آمد. دستبند طلا از دوره عیلامی، گوشواره، 
دستبند و انگشتر و حتا سکه های طلا از دوره ساسانی که شاخص هستند و از دوره شاپور اول هستند. 

حتا سکه هایی از دوره سلوکی، اشکانیان و ساتراپی های هخامنشیان در این محموله بود. 

اشیاء تاریخی توقیفی
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